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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
VII-441.158-10/2017. 
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2017. szeptember 21. 

napján 07.00 órai kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott 
testületi üléséről. 

 
Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Badány Lajos, Barta Gábor, Bartha György, 
Deák-Bárdos Mihály, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András, Hubay 
György, Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit, 
Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Dr. Simon Gábor, Szécsényi 
Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester  
 
Később érkezett: Fodor Zoltán, Dr. Kovács László, Pakusza Zoltán, Révész Péter és Szilágyi 
Szabolcs képviselők 
 
Távol maradt: Eperjesi Erika, Földesi Norbert, Soós Attila képviselők és Pfliegler Péter 
alpolgármester 
 
Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal főosztály-, kabinet- és osztályvezetői, a Miskolc 
Holding Zrt. és tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a 
mellékelt jelenléti ív szerint. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti az ülésen megjelent vendégeket, érdeklődőket, a 
nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, valamint a média képviselőit és képviselőtársait. 
Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív alapján 21 fő van jelen, az ülés 
határozatképes, amelyet megnyit.  
 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatást ad arról, hogy elhunyt Litwin József 
iparművész, aki 2011-ben Miskolc város NÍVÓ díjában részesült. Miskolcon számos helyen 
találkozhatnak az általa megálmodott alkotásokkal. Kéri, hogy néma felállással emlékezzenek 
meg róla. 
 

/Egyperces néma felállást követően./ 
 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A legutóbbi Közgyűlés óta eltelt bő két hónap és számos olyan 
esemény történt, ami érdemes arra, hogy említésre kerüljön a Közgyűlés előtt. A legtöbb 
miskolci talán örült annak – Szirmától Diósgyőrig –, hogy a városban néhány hét alatt épült 
újjá tizenegy nagy járműforgalmat lebonyolító útszakasz. Olyan sok embert érintő útszakaszok 
újultak meg, mint a Kuruc vagy Lórántffy Zsuzsanna utca. Nemcsak az építtetőknek és a 
kivitelezőknek szeretne köszönetet mondani, hanem mindazoknak a miskolciaknak, akiket 
akadályoztatott a közlekedésben – a meleg nyári hónapokban – az útépítés.  
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Miskolc hagyományosan jó és folyamatosan fejlődő kulturális életének a támogatására, a 
FIDESZ- KDNP Frakció javaslatára és támogatásával úgy döntöttek, hogy a Csengey utcán 
lévő impozáns, volt iskolaépületben lérehozzák a miskolci zenei és táncművészeti képzési 
központot. Ez a képzési központ az alapfokú táncoktatástól kezdve egészen a félprofi képzési 
szintig fogja össze a miskolci fiatalokat. Az egykori iskolaépület teljes felújításra kerül, és jövő 
ősszel megnyitja kapuit. Ide költözik a Bartók Béla Zeneművészeti Szakgimnázium is. A 
képzési centrumban kap helyet a táncművészeti képzés, ez természetesen befogadja 
mindazokat, akik jelenleg az Ifiházban dolgoznak és művelik szakmájukat. Ez egyfajta 
kulturális inkubátorházként fog működni, teret adva a különféle kulturális műhelyeknek is. A 
közvetlen közelbe lévő Művészetek Házával a belvárosnak egy impozáns kulturális életterét 
hozza létre. Az egyik helyen az oktatás, a képzés, a másik helyen a színpadon való megjelenés, 
az előadások bemutatása fog megtörténni. Ennek eredményeként a város köztereit lassan 
behálózó kamerarendszer irányítási központja beköltözhet az Ifiházba, a Miskolci 
Önkormányzati Rendészet centrumába. Világos logika mentén felépített rendszer, amely ellen 
a nyár folyamán ellenzéki képviselőtársai – akik itt ülnek a Közgyűlésben – tiltakoztak. Sőt! 
Olyan ellenzéki képviselők is tiltakoztak, akik még a Közgyűlésben sem ülnek. A nyár vége 
felé mindenféle szalagokat kötöztek az Ifiház oldalára, kerítésére. Megjegyzi, szívük joga, 
kötözzenek. De! Néhány kérdést feltenne: vajon mi jobb a miskolci ifjúságnak, ha különböző 
helyeken, felújításra szoruló épületekben, szétszórtan, egységes koncepció nélkül működnek, 
vagy az, hogy egy impozáns épületben? Ennek a felújítása úgy történik, hogy az összes 
résztvevő fél igényeit meghallgatják, a belvárosban kialakítandó élettérben biztosítanak nekik 
helyet. A másik kérdés, hogy vajon mi jobb a miskolci polgároknak: ha a Rendészeti Központ 
különböző egységei szanaszét vannak a városban, vagy a közterület figyelő rendszer működik, 
a kameraképek ott kerülnek vizsgálásra és elemzésre, ahol a rendészek vannak. Harmadik 
kérdése: mi jobb a városnak, a város költségvetésének, a miskolci adófizetőknek, ha sok-sok 
millió forintból új gerinchálózatot hoznak létre a digitális rendszer bekapcsolásához, hogy 
azokat a kameraképeket, amelyeket a több mint 900 kamera fog továbbítani a város különböző 
pontjairól, azt méregdrágán tudják különböző helyekre bekötni és még azok sem lesznek ott, 
akik ezeket a kamerákat kell, hogy figyeljék, mert annyira szétaprózódik a rendszer. Azt 
javasolta volna az ellenzéki képviselőtársainak és azoknak az ellenzékieknek, akik nem is 
képviselőtársai, hogy mikor aláírásokat gyűjtenek, hogy ezeket a kérdéseket tegyék fel a 
miskolciaknak, hogy egy teljes kép álljon rendelkezésre minden miskolci előtt, hogy milyen 
gondos gazdálkodással és szakmai munkával hozták össze ezt az aláírásgyűjtést.  
Egy másik kulturális, turisztikai élményben volt részük a nyár folyamán. Főépítész Úrral 
közösen jelentették be a Diósgyőri Vár elkészült engedélyes terveit és mutatták be az 
érdeklődőknek. A vár visszaépítésének I. üteme sikersztori volt. Több, mint háromszor annyian 
járnak a várba, nézik az újjáépített Diósgyőri Várat, mint azelőtt. Ha ez az ütem befejezésre 
kerül, az Anjou-kori, illetve a Mátyás-kori hangulat is vissza lesz idézve a Diósgyőri Várba. 
Akkor azt gondolják, hogy Magyarországon mindenképpen egyedülálló, de megkockáztatja, 
hogy a Kárpát-medencében is egyedülálló attrakcióval bővül Miskolc-Diósgyőr. 
Továbbra is a kultúránál maradva, csodálatos élményben volt részük a XIV. Miskolci Jameson 
Cinefest alkalmával, mert Magdaléna Vásáryová és Jirí Menzel felállították a közönséget, akik 
őrjöngve tapsoltak, de nemcsak a Művészetek Házában lévő közönség, hanem a magyar sajtó 
szinte minden változata csak elismerően írt a miskolci Jameson Cinefestről. Régen volt ilyen 
kiváló sajtója Miskolc városának. 
 
Érdemi munkájukat a mai napirend elfogadásával kezdik. 
 
Nagy-Korsa Judit és dr. Tompa Sándor „Javaslat a miskolci Ifiház megmentése érdekében 
megteendő intézkedésekre” címmel önálló képviselői indítványt nyújtottak be. Az SZMSZ 20. 
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szakasz (5) bekezdése szerint az önálló képviselői indítvány napirendre tűzéséről a napirend 
megállapítása előtt szavazniuk kell. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 
A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a képviselői indítványt az ülés 
napirendjére felvette. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az SZMSZ 20. § (5) bekezdése alapján javasolja, hogy a 
Közgyűlés a sürgősségi napirendek napirendre tűzéséről döntsön.  
 
1. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat lakás- és helyiséggazdálkodással kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
2. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat az Őszi Napsugár Otthon Alapító 

okiratának módosítására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 4 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
3. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, 

Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény és az Önkormányzat 
között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására, valamint 
egyéb vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 9 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
4. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat civil és egyéb szervezetek részére 

helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 9 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 
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5. sürgősségi előterjesztés - zárt ülésre: Javaslat sportfejlesztésekkel kapcsolatos 
döntések meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés 
napirendjére felvette. 

 
6. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülésre: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának 
módosítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
7. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülésre: Javaslat a Miskolc város úthálózatát érintő 

jelentős fejlesztésekről szóló tájékoztatás tudomásul vételére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 9 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. § (1) 
bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat 
költségvetésével, ingatlan- és vagyongazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a 
meghívó szerinti 1., 2., a sürgősségi 1., 2., 3., 4., napirendeket, valamint Nagy-Korsa Judit és 
dr. Tompa Sándor képviselői indítványát. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 
Technikai probléma merült fel, kéri, hogy szavazzanak ismét. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta. 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 
tárgyalják a város infrastrukturális fejlesztésével és humánszolgáltatásával kapcsolatos 
előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 3., 4., 5., 6., 7., 8., valamint a sürgősségi 6. és 7. 
napirendeket, majd ezt követően zárt ülésre kerüljön sor. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 
figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend 
megállapításáról hozott döntésekre. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett az ülés napirendjét – a napirendre felvett sürgősségi 
előterjesztésekre, valamint az elfogadott tárgyalási 
sorrendre figyelemmel – a meghívóban foglaltak szerint 
állapította meg. 

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 
NYÍLT ÜLÉS: 
 
 
1. Javaslat az Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 1/2017.(II.21.) 
önkormányzati rendelet módosítására (I. féléves korrekció) 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
 
2. Javaslat az az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 
 
3. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint Miskolc 
Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004.(VII.6.) önkormányzati 
rendeletének módosítására 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 
 
4. Javaslat az Avasi református templomban található önkormányzati tulajdonú 
önkormányzati megrendelés alapján legyártatott orgona közcélú adományként történő 
használatba adására 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 
 
5. Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 
 
6. Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás megszüntető megállapodásnak 
jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
 
7. Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár Stratégiai Tervének 
jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 
 
8. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati 
ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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ZÁRT ÜLÉS: 
 
9. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 
 
10. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi közterület-használati ügyben 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE: 
 
1. Javaslat lakás- és helyiséggazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára 
 
2. Javaslat az Őszi Napsugár Otthon Alapító okiratának módosítására 
 
3. Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény és 
az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 
4. Javaslat civil és egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint 
egyéb vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 
6. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítására 
 
7. Javaslat a Miskolc város úthálózatát érintő jelentős fejlesztésekről szóló tájékoztatás 
tudomásul vételére 
 

 

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE: 
 
5. Javaslat sportfejlesztésekkel kapcsolatos döntések meghozatalára 
 
 
 
Nagy-Korsa Judit és dr. Tompa Sándor képviselői indítványa:  

 
Javaslat a miskolci Ifiház megmentése érdekében megteendő intézkedésekre 
 
 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint az Önkormányzat 
költségvetésével, ingatlan- és vagyongazdálkodásával kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával 
kezdik munkájukat. 
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1. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 1/2017. 
(II.21.) önkormányzati rendelet módosítására (I. féléves korrekció) 

 
2. napirend:  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
 
Nagy-Korsa Judit és dr. Tompa Sándor képviselői indítványa:  Javaslat a miskolci Ifiház 

megmentése érdekében megteendő intézkedésekre 
 
Sürgősségi 1. napirend:  Javaslat lakás- és helyiséggazdálkodással kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 
Sürgősségi 2. napirend:  Javaslat az Őszi Napsugár Otthon Alapító okiratának 

módosítására  
 
Sürgősségi 3. napirend:  Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekjóléti Intézmény és az Önkormányzat között fennálló 
vagyonkezelési szerződés módosítására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára  

 
Sürgősségi 4. napirend:  Javaslat civil és egyéb szervezetek részére helyiségek 

használatba adására, valamint egyéb vagyongazdálkodási döntések 
meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 1. napirendhez módosító indítványt 
nyújtott be, valamint Pakusza Zoltán képviselő úr is benyújtotta módosító indítványait. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a meghívó szerinti 1. és 2. napirendi, valamint a sürgősségi 
1. napirendet tárgyalta a Bizottság, és mindegyik előterjesztés elfogadását támogatta. 

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi 
előterjesztés elfogadását többségében, a 2. napirendét pedig egyhangúlag támogatta.  

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 1. és 2. napirendi előterjesztések elfogadását 
többségében támogatta.  

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 
1. napirendi előterjesztés elfogadását többségében támogatta.  

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztést 
tárgyalta, elfogadását támogatta.  

 Rendészeti Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztést tárgyalta, 
elfogadását támogatta.  

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Kovács László: Első felszólalásában a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztéshez, 
illetve érintőlegesen az Ifiházhoz szeretne hozzászólni. Megjegyzi, a későbbiekben 
természetesen más napirendeket is szeretne érinteni. Mindenekelőtt leszögezi, hogy már a 
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költségvetés eredeti elfogadásakor is hangsúlyozták azt, hogy egy városban a város gazdasági 
erejét nagyon jól tudja jelezni és mutatni az, hogy hogyan alakulnak az adóbevételei. Első 
megközelítésben azt mondhatják, hogy ezen adóbevételek alakulása, fejlődése alapján Miskolc 
gazdasága mára egy erős és fejlődő gazdaságnak mondható. Bevételeit tekintve Miskolc a ’90-
es évek végétől kezdve a huszonkét megyei jogú város közül a 17. helyen állt, a legutóbbi adat 
szerint a 4. helyre került. Ezt Polgármester Úr az évértékelő beszédében is megemlítette. Ebben 
az előterjesztésben, melyben a város 2017. évi költségvetéséről van szó, 40 milliárdos 
fejlesztésről beszélnek. Úgy gondolják, hogy ez a költségvetés a maga fejlesztéseivel szervesen 
illeszkedik azokhoz a fejlesztésekhez, amelyek az elmúlt években Miskolcon történtek. 
Példaként említi a Lillafüredi Függőkertet, a Diósgyőri Vár felújításának I. ütemét, a 
stadionépítést, a Miskolctapolcai és Selyemréti Strandokat, valamint a villamosok és a CNG 
buszok üzembe állítását, ez utóbbi esetében mintegy 70%-át cserélték le a hagyományos 
autóbuszparknak. Talán nem véletlen, hogy Hoppál Péter azt nyilatkozta, hogy sajnos Pécs 
gazdaságát nem sikerült olyan erős lábakra állítani, mint Miskolcét vagy Debrecenét.  
Joggal vetődik fel a kérdés, hogy ezeket a bevételeket mire költik. Elmondja, hogy Miskolcon 
2017. év elején mintegy 15%-os, az országos átlagot jóval meghaladó béremelés történt a 
közüzemi dolgozók és a hatezer városi dolgozó részére. A miskolci önkormányzat ezt a 
béremelést tudta biztosítani. Most, hogy ilyen óriási és nagy horderejű fejlesztésekről 
beszélnek, azt is meg kell említeni, hogy a költségvetésben 10%-kal növelik a kulturális 
büdzsét. 2017-ben tehát 10%-kal költenek többet kultúrára, mint 2016-ban. Talán ennyi is elég 
lenne arra, hogy válaszoljanak azokra a primitív támadásokra, amelyek szerint Miskolc városa, 
vezetése nem támogatja a kultúrát. Erre van egy magyar mondás: „a kutya ugat, a karaván 
halad”. Ebből a többletforrásból jut arra, hogy a volt Ifjúsági Ház épületét átköltöztessék, 
amelyik nyilvánvaló, hogy Miskolc történelmében és kulturális életében jelentős szerepet 
töltött be, de sokkal jobb helyet talált a városvezetés neki. A KDNP Frakció támogatja azt, hogy 
a Csengey utca 4. szám alatt, az egykori iskola épületében történjen az elhelyezése, amellett, 
hogy ott más komoly kulturális fejlesztések jönnek létre.  
Első felszólalása végén ismét kénytelen bejelenteni egy dolgot, hogy a FIDESZ-KDNP 
Frakciói régóta várta azt, hogy Jakab Péter úr, a Jobbik frakcióvezetője megkövesse a 
nyugdíjasokat. Álláspontjuk és véleményük szerint továbbra is fennáll az a helyzet, hogy 
megsértette a nyugdíjasokat. Sajnos az elmúlt hetek eseményei azt láttatják velük, hogy most 
már a főnökét is behúzta ebbe a csőbe, Vona Gábor is megsértette a nyugdíjasokat. Így továbbra 
is ki kell jelenteniük, hogy ameddig Jakab Péter nem kér bocsánatot, addig szolidárisak lesznek 
Miskolc nyugdíjas társadalmával, és nemcsak arra kérik Jakab Péter urat, hogy szalonképessé 
válva kövesse meg őket, hanem, hogy kövesse meg főnöke, Vona Gábor helyében is a miskolci 
és az ország nyugdíjasait. 
 
Molnár Péter: A KDNP nevében a költségvetésről, illetve a csomaghoz kapcsolt Ifiház témáról 
szeretne pár gondolatot megosztani frakciója nevében, véleményüket tolmácsolva. 
Hangsúlyozni kell Kovács képviselőtársa után, hogy a KDNP Frakció támogatta és támogatja 
az idei évi költségvetést. Ebben a költségvetésben azt látják, hogy egy felelősségteljes 
gazdálkodás van Miskolcon. Mindenki számára világosan látszanak a fejlesztések a városban, 
ezeket nem szeretné ismét felsorolni, mert mindenki, akinek van szeme, látja. Ugyanakkor azt 
is ki kell hangsúlyozni, hogy a helyes gazdasági utat, gazdaságpolitikát – amin járnak – az is 
mutatja, hogy már nemcsak fejlesztésekre jut, hanem ebben az esztendőben jelentős 
béremelésekre is tudott költeni a miskolci önkormányzat. Nyilvánvalóan – a történelemben is 
mindig így volt –, hogy egy ország, egy nemzet, egy város erejét mutatja, hogy a kultúrára is 
megfelelőképpen, megfelelő mennyiségben tud áldozni. Látják, hogy Miskolcon ebbe az 
irányba is nagyon jelentős lépéseket tettek. Nagyon fontos az, hogy látják, a beruházások 
megtérülnek.  
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Nagyon nagy fejlesztésekről kell a mai napon is beszélniük. Külön szót említ az Ifiház témáról. 
Polgármester Úr nagyon világosan felsorolta, így nem is ismétli. Ok-okozati összefüggések, 
folyamatok vannak, ezeket kell minden józanul gondolkodó miskolcinak látnia, és nem 
politikai okból, pusztán meggondolatlanul vagdalkozni. Volt már Miskolcon példa arra – 
egykori Béke Mozi –, amikor egy nagyon hagyományos, évtizedek óta működő kulturális 
intézményt bezártak és átalakítottak. Most Miskolc városa úgy döntött – Polgármester Úr 
szavait nem ismétli –, hogy az egykori iskolaépületet a Csengey utca 4. szám alatt felújítják. 
Ebben a miskolci zene- és táncművészet lel otthonra, a Bartók Béla Zeneművészeti 
Szakgimnázium, amely jelenleg hontalan, ezen felül megújult funkcióval az Ifiház is. 
Meglátásuk szerint, itt, Miskolc belvárosában, ahol már eleve egy pezsgő kulturális élet folyik, 
közel van a színház, a Szinva terasz, különböző egyéb iskolák, így itt, ez az új kulturális 
centrum jó helyen lesz. Azt látják, hogy minden olyan műhely, amely jelenleg az Ifiházban 
működik, jó helyre kerül. Mindezekért frakciójuk támogatja az előterjesztést.  
 
Hubay György: Az Ifjúsági Házzal kapcsolatban szeretne felszólalni, de az előtte szólókkal 
ellentétben, más oldalról kívánja megközelíteni a témát. Természetesen a többiek is már 
elmondták, hogy a város vezetése számára jelenleg is, ezelőtt is fontos volt a kultúra, a 
kulturális intézmények támogatása. Úgy véli azonban meg kell érteni az idők szavát, és lépni 
kell. Az Ifjúsági Ház vonatkozásában talán a közrend és a közbiztonság irányából közelíti meg 
a dolgot. Egyrészt az a hely, amelyet kijelöltek, véleménye szerint maximálisan kielégíti 
mindenkinek az igényét. Másrészt, hat évvel ezelőtt kezdődött el Polgármester Úr irányításával 
a városban egy olyan közbiztonsági program, amelyre nagyon sok pénzt áldoztak. Ebben az 
évben, az elmúlt időszakban 750 millió forint szerepelt a költségvetésben, amely Miskolc 
közbiztonsága és a lakosság biztonságérzetének javítása érdekében történt. Az országban 
elsőként hozták létre a Miskolci Önkormányzati Rendészetet, biztosították a személyi és tárgyi 
feltételeket. Most előttük áll egy olyan program, egy olyan feladat, ami a miskolciak igényeit 
is kielégíti, illetőleg sok-sok ezer miskolcinak a kívánságát teljesítik azzal, hogy egyébként a 
Kormány támogatását is igénybe véve, egy nagyon komoly kamerarendszert tudnak a városban 
kiépíteni. Ha ez a program elkészül, a kivitelezés megtörténik, akkor mintegy 900 kamerát 
érint. Ahhoz, hogy ez a program megvalósulhasson, és ennek a kamerarendszernek a figyelése 
és a működtetése megfelelően történjen, úgy gondolják, hogy a Rendészet jelenlegi épülete, 
illetőleg az Ifjúsági Ház jelenlegi épülete egy természetes egységet fog alkotni. Ez kielégíti a 
miskolciak igényeit, ezzel pedig hozzájárulhatnak ahhoz, hogy még biztonságosabb legyen a 
miskolciak mindennapja. Számukra fontos, hogy ezek az általuk javasolt körülmények, 
feltételek megvalósuljanak. Még azt érdemes elmondani, és mindenkit szeretne megnyugtatni, 
hogy egy komoly, minőségi beruházás következtében valósul meg egy új kulturális központ. 
Már az előtte szólók elmondták, hogy gyakorlatilag a belvárosban egy kulturális egység, egy 
kulturális centrum jön létre. Zárszóként szeretné javasolni és ajánlani, hogy fogadják el a 
napirendi pontot és mindenki pozitívan álljon hozzá, mert az egész várost érintő lakosságának 
érdeke az, hogy ez a Rendészeti Központ a kamerarendszer megfigyelésével kapcsolatosan 
létrejöhessen. 
 
Novák Józsefné: A sikertörténet tovább folytatódik Diósgyőrben. Megkezdődhet a Diósgyőri 
Vár rekonstrukciójának II.-III. üteme, miután a projekt megkapta a jogerős építési engedélyt. 
A közbeszerzési eljárást követően a jövő évben kezdődik várhatóan és két évig tart. A vár és 
környezete a tervek szerint eredeti pompájában újul meg. A Diósgyőri Vár fejlesztésének a 
célja, hogy néhány év múlva ugyanúgy nézzen ki, mint 650 évvel ezelőtt, Nagy Lajos király 
korában. A változások közül felsorol néhányat: visszaépül a dél-nyugati csonkatorony, a 
nyugati palotai szárny, valamint az ebédlő palota, mindezek magastetős lezárást kapnak. 
Helyreállítják a vizesárkot és a hidakat, valamint az árkot határoló kontrafalat, a huszárvár 
szintén kiépül, de várhatóan lesz királyné füvészkertje, a régi konyha is eredeti fényében 
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tündökölhet, a környező utak rendezését, a forgalom irányítását is megvalósítják a projekt 
keretében. Miskolc célja az, hogy a műemlék Közép-Európa egyik meghatározó turisztikai 
látványossága legyen. Miskolcnak nemcsak a gazdasági pozíciója erősödött meg az utóbbi 
időben. A város az elmúlt évtizedek legeredményesebb lobbista időszakát tudhatja maga 
mögött. A FIDESZ-KDNP-s városvezetés jól képviseli a települést a városok közötti 
versenyben, ennek köszönhetően érhetnek el ilyen eredményeket.  
 
Hollósy Endre András: Szeretne csatlakozni Képviselőtársához a Diósgyőri Vár fejlesztésével 
kapcsolatban. Diósgyőr valamilyen szinten a szíve csücske, nemcsak a labdarúgócsapat miatt. 
Figyelembe véve ezt a turisztikai attrakciót, ami kialakul, mindenképpen elmondható, hogy 
nemcsak Magyarország, Kárpát-medence vagy Közép-Európa, de méltán mondhatják azt, hogy 
a világ különlegességeihez fog tartozni ez a vár, amennyiben a II. és III. ütem is befejeződik. 
Emlékezhetnek rá, hogy 2014-ben, amikor az I. ütemmel az 1,7 milliárd forintos beruházás is 
megtörtént, ott ülhettek a Lovagteremben. Kevesen tudják, hogy ez Európa legnagyobb 
lovagterme, már csak ezért is impozáns volt ott ülni a vár falai között. A turisztika kapcsán 
mindig beszélnek róla, hogy miként növekedtek a bevételek. Utánanézett különböző kereső 
motorokban, 2010-ben a Diósgyőri Várra való keresések száma hozzávetőlegesen 50 ezer volt, 
míg 2017-ben ezek a keresőszámok 177 ezret mutattak. Ez azt jelenti, hogy 
megnégyszereződött csak a rákeresések száma a Diósgyőri Vár vonatkozásában. Ha megnézik 
a turisztikai bevételeket, láthatják, hogy 2010. előtt 25-30 ezerrel, azt követően 40 ezerrel, az 
elmúlt évben 130 ezerrel növekedett a látogatók száma a várban. Bízik abban, hogy ezt a 8,5 
milliárdos projektet kellőképp sikerül véghez vinni, és a két éves munkát követően valóban 
abban a régi fényében tündökölhet a Diósgyőri Vár, mint Nagy Lajos király korában.  
 
Dr. Simon Gábor: Onnan szeretné kezdeni, hogy lehetne ezt a várost és ezt a Közgyűlést 
normálisan is működtetni, szerinte nem is kellene ehhez túl sok. Ehhez először is az kellene, 
hogy mondjuk egy Ifiház kérdéskörében ne félinformációk kerüljenek a képviselők elé, hanem 
bármilyen döntés előtt – mondjuk tavasszal vagy nyár elején – a képviselőkhöz kerüljön egy 
előterjesztés, ezt tárgyalják meg. Ugyanez a helyzet a Csengey utcával. Polgármester Úr a 
napirendek előtt szép szavakat mondott, hogy a Csengey utcai épület milyen klassz lesz, 
mindenfajta funkció ott lesz. Megjegyzi, erről semmilyen konkrét előterjesztést, javaslatot nem 
láttak. Lehetne normálisan működtetni ezt a Közgyűlést, hogyha nem vonogatnák össze a 
napirendi pontokat. Most például egy napirend keretében – és az előzőekből is látszott – kellene 
beszélni a 2017. évi városi költségvetésről, a város vagyonrendeletének módosításáról, a 
lakásokról és helyiséggazdálkodással kapcsolatos új szabályokról, az Őszi Napsugár Otthonról, 
a gyermekjóléti intézmények – konyha kérdések, civil szervezetek helyiséghez juttatásáról és 
az Ifiházról… 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Egy perce beszél Képviselő Úr és még mindig nem szólt a 
napirendről. 
 
Dr. Simon Gábor: … el kell, hogy mondja, ez nem normális. Nem normális, hogy ennyi 
napirendet egyben kell tárgyalni. Elsősorban természetesen az Ifiházról szeretne néhány 
gondolatot mondani. Az Ifiház, aki ismeri és járt oda az elmúlt időszakban, azt tudja, hogy 
szinte maximális kihasználtsággal működik, éves viszonylatban 40 ezer látogatót fogad, 28 
csoportnak és számos rendezvénynek ad helyet. Ezért volt meglepetés az, amikor az Ifiház 
dolgozói azzal szembesültek, hogy Polgármester Úr megbízásából bement egy ember, egy 
collstockkal elkezdett méregetni és vadul fényképeket és mérési adatokat készített. Mikor 
megkérdezték tőle, hogy miért méregeti a termet, akkor azt mondta, azért, mert az ott lévők ki 
lesznek onnan rakva és ide kameraközpontot telepít a város. Tulajdonképpen ezt nyár előtti 
Közgyűlésen az egyik képviselőtársa is megkérdezte, amikor Polgármester Úr még egészen 
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másról beszélt. Örül, hogy közbe megvilágosodott. Akkor azt mondta, hogy szeptember 1-jével 
kiürítik a nagytermet, indul a kamera-beruházás és utána nagyon rövid időn belül kiürítik az 
egész Ifiházat. Látva azt a felháborodást, ami kialakult a városban, korrigáltak az 
álláspontjukon, ami egyébként örvendetes. Most azt mondják, hogy mindenki legyen nyugodt, 
az Ifiház jobb helyre kerül, szebb körülmények közé költözik. Erre mondhatná, hogy hiszi, ha 
látja, mert természetes, hogy az az épület jelen pillanatban még felújítás esetén sem tudja 
ugyanazt a funkciót betölteni, mint az Ifiháznak a nagytermei. Természetesen azt nem zárja ki, 
hogy lehet olyan építkezést csinálni, olyan hozzáépítést, olyan átalakítást, hogy ezeknek a 
funkcióknak megfeleljen. Azonban ezek a beruházások jelen pillanatban nem történtek meg. 
Azt gondolja – amivel kezdte –, hogyha normálisan működne ez a Közgyűlés, és az a partnerség 
megvalósulna, amit Polgármester Úr a napirendek előtt elmondott, akkor lefolytatnának egy 
olyan egyeztetést, amiből kiderül, hogy milyen funkciók, milyen épület lesz, a képviselők ezt 
a kérdéskört meg tudnák tárgyalni, és az Ifiház esetleges átköltöztetéséről csak akkor lehetne 
beszélni, hogyha már a másik – Csengey utcai – épület elkészült. Az egyszerűen úgy nem megy, 
hogy szeptemberben elindulnak a csoportok és nem tudják azt, hogy októberben vagy 
novemberben tudják ott megkezdeni az eddigi tevékenységüket, illetve azt se tudják, hogy hova 
tudnak menni. Szeretné úgy érteni az elhangzott szavakat, hogy az Ifiház ott marad a helyén 
mindaddig, amíg az átköltöztetés, illetve a másik épület felújítása és fejlesztése nem történik 
meg, erről viszont hallgat Polgármester Úr. Szeretné azt kérni, hogy határozott választ mondjon 
itt a Közgyűlés nyilvánossága előtt arra vonatkozóan, hogy az Ifiház változatlan formában 
mindaddig működhet, amíg a másik helyszín nincsen készen rá.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Ha nem kavartak volna össze-vissza a város minden részén, és 
nem beszéltek volna össze-vissza mindenféléket, akkor minden teljesen világos lett volna 
mindenkinek. Nagyon jól hallhatta most is, amit mondott, hogy milyen folyamat részeként fog 
átköltözni a kulturális centrumba az Ifiház csoportjainak a döntő többsége. Nem is érti, hogy 
miért mond ilyeneket, miért beszélnek össze-vissza a városban, miért zavarják meg a normális 
hétköznapokat olyan álhírekkel, amelyeket nem is mondott senki. Bementek és megpróbálták 
az összes szülőt abba az irányba befolyásolni, mintha a másik héten dózerekkel álltak volna 
oda az Ifiház elé és ledózerolták volna az egészet. Ilyen hülyeséget még nem is hallott. 
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet. - 
 
Jakab Péter: Mulatságosnak nevezi, amikor Habony Árpád pártja álhírekről beszél, ebben 
pedig önök az élen szoktak járni. Elolvasva a költségvetés korrekcióját, és meghallgatva a 
fideszes örömódákat, azért azt látják, hogy a vezetés továbbra sem a miskolci valóságban él. 
Ami a költségvetés korrekciójából kiderül az az, hogy közelednek a választások, igyekeznek a 
választásig a lehető legtöbb uniós pénzt elkölteni és felhasználni kampánycélokra. A másik 
megállapítás, amit meg kell tenni, hogyha nem jönnének uniós források, akkor a város 
gazdálkodása már most padlót fogna, hiszen még így, hogy jönnek az uniós pénzek, 
hitelfelvételre szorulnak. Mindez továbbra is azt mutatja, hogy Miskolcon nincs forrásteremtés, 
csak forrás felélés. Az tény, látják, hogy jönnek a látványberuházások, épül a Diósgyőri Vár. 
Megjegyzi, van, aki azt gondolja, hogy lassan olyan lesz, mint egy középkori Disneyland, ez is 
egy vélemény. Kérdése, hogy hol vannak a termelő beruházások, hol van a nemesacél gyártás, 
hol van a sokat beharangozott kohászat? 2010-ben, 2014-ben kohászattal kampányoltak. 
Kétszer letették az alapkövét, most meg időközben felszámolták a megvalósításra szánt céget. 
Eközben a Jobbik vezette Ózdon 20 millió euróval bővítik a kohászatot. Tehát van pozitív 
példa, ezt kellene Miskolcon is követni, termelő beruházásokra lenne szükség, amelyek 
jövedelmet termelnek, és nemcsak fenntartási költséget, valamint munkahelyet teremtenek. 
Kérdése, hogy hol van a helyi vállalkozások támogatása? A Kormány jóvoltából kapnak 1 
milliárd forintot, hogy 11 út megújuljon Miskolcon – mert önerőből erre se lennének képesek, 



12 

a több száz útból megújítani 11-et –, de ezeken a beruházásokon is kik dolgoznak? Nyugati 
multik. Ez a probléma, és a problémára egyetlen egy megoldás van, egy új gazdaságpolitika, 
amit úgy hívnak, hogy bérunió. Egy olyan gazdaságpolitika, amely a termelő beruházásokat 
támogatja, és nem a nyugati multikat hozza helyzetbe, hanem a helyi, a miskolci vállalkozások 
versenyképességét fokozza a versenyképes fizetések érdekében, hogy Miskolc ne az 
összeszerelő üzemek városa legyen, hanem a minőségé, a tudásé. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő Úr figyelmét, hogy egyetlen egy napirendi 
pontban sem található a bérunióval kapcsolatos kérdéskör.  
 
Jakab Péter: A költségvetés talán vonatkozik erre… 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: … sem az Ifiház kapcsán, sem a miskolci költségvetésben, 
sehol nincs bérunióról szó. 
 
Jakab Péter: Felhívja Polgármester Úr figyelmét, hogy olvasgassa a költségvetést és meg fogja 
találni azokat a passzusokat, amik rákapcsolódhatnak a bérunióra, hiszen egy olyan 
gazdaságpolitikát kell folytatni, ami a helyi vállalkozásokat hozza helyzetbe a fizetésemelések 
érdekében, és nem összeszerelő üzemek városává teszi Miskolcot. Ehelyett mit tesz a vezetés? 
Most is hallhatták a napirendi pontok kapcsán, hogy a vezetés szerint rekord mértékben 
emelkednek a bérek. Polgármester Úr ezt most komolyan gondolja, még mindig, hogy rekord 
mértékben emelkednek Miskolcon a fizetések, ezt bele meri mondani a kamerákba? Rekord 
mértékben az elvándorlás emelkedik. Kérdése, hogy olvasta-e már a friss népszámlálás adatait? 
2011-2016. között 6000-rel csökkent Miskolc lakossága. Nem igaz, hogy ez egy általános 
tendencia. Debrecennek például 11.000-rel nőtt a lakossága. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: 10.000-rel csökkent. 
 
Jakab Péter: Kérdése Polgármester Úr felé, hogy sikeres lehet-e egy olyan város, amelyet 
elhagynak a polgárai, mert szerinte nem. Ez egészen addig nem is változik, amíg a vezetés 
gazdaságpolitikája az olcsó munkaerőre épít, ez a gazdaságpolitika zsákutca. Látják, hogy 
elszegényedést és elvándorlást hoz.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úr vagy visszatér a napirendekre, vagy jobb lenne, 
ha abbahagyná, legalább valamelyik napirendről beszéljen. 
 
Jakab Péter: Tehát aki nem sikeres Miskolcról beszél, az nem a napirendhez szól hozzá ezek 
szerint. Ezzel szemben itt van a megoldás, a bérunió kérdése, amely nemcsak az árak, hanem a 
bérek tekintetében …. 
 

Polgármester Úr megvonja a szót Jakab Péter képviselőtől. 
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. - 
 
Badány Lajos: A költségvetés I. féléves korrekciójánál látható, hogy a 2017. évi beruházások 
döntő részét az előző évről áthúzódó, el nem végzett feladatok adják, amelyek a zárszámadási 
rendelet átvezetését követően mintegy kétszeresére emelték meg a tárgyévi költségvetés 
főösszegét. Új elemként szerepel benne a Modern Városok Program keretén belül a Diósgyőri 
Vár és környezete fejlesztésére elnyert állami támogatás. Tehát a választások előtti évben 
valósággal ömlik az uniós pénz és az állami támogatás a városba, amely ezen látványos 
beruházások megindítását biztosítja. Ezek a forráslekötések még a jelen kormányzati ciklusban 
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persze megtörténnek, amelyek elsődleges haszonélvezői a kormányközeli cégek lesznek és 
2020-ra kifutnak. Ezért ad aggodalomra okot a felhalmozási bevételeken belül a város önerős, 
saját bevételeinek rendkívül alacsony aránya, amely a teljes felhalmozási bevételnek mindössze 
7%-a. Ez az arány a zárszámadások során még ennél is sokkal rosszabb képet mutat. Nem 
beszélve arról, hogy ezek kizárólag immateriális javak, illetve a város ingatlanvagyonának 
eladásából származnak. Tehát a beruházások 95%-a uniós és állami támogatásokból 
finanszírozottak, a várost megfelelő saját bevételek hiányában az uniós források tartják életben, 
ezek elapadása esetén a fejlesztések gyakorlatilag le fognak állni. Miközben a támogatási ciklus 
legnagyobb haszonélvezője éppen Magyarország, ezen források felhasználása az állami szintre 
emelt kormányzati korrupció miatt igen gyengére sikerül. Magyarország mindössze 1,8%-os 
nemzeti terméknövekedést tudott felmutatni, miközben a szomszédos Szlovákia 3,3, a 
korrupciótól megszabadult Románia pedig 4,8%-os GDP növekedést regisztrált.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő Úr figyelmét, hogy a világgazdasági 
kitekintés inkább szűköljön Miskolc irányába. 
 
Badány Lajos: Rendben, akkor visszatér. A város működése – ha szűkösen is – a saját 
bevételekből, illetve az állami támogatásokból elvegetál, viszont egyre nagyobb teher 
nehezedik a Holding tagvállalataira. A Holding nem konszolidált zárszámadásából látják, hogy 
annak hosszútávú kötelezettségei 27 milliárd forintra emelkednek, és ez igen nagy tehertétel a 
jövőre nézve azon tagvállalatok számára, akiknek ezt a fizetési kötelezettséget ki kellene 
gazdálkodni, lehetőleg vagyonfelélés nélkül. Miközben a szakképzett munkaerő az alacsony 
bérek miatt már elmenekült a városból, és akik még kalandvágyóan itt maradtak, azok az 
önkormányzati cégek alacsony fizetései helyett inkább a versenyszférában helyezkednek el. Így 
ezt igen nehéz lesz megvalósítani, hiszen pusztán közmunkásokkal nem lehet magas szintű 
szolgáltatást biztosítani. A város publikus hitelállománya bő 3 milliárd forint, amely a görgetett 
feladatok elvégzésével folyamatosan növekszik. Jövőbeni látens adóssága viszont ennél jóval 
magasabb, amely az önkormányzat által a Holding tagvállalataira áttestált beruházások által 
gerjesztett kötelezettségvállalásokból adódnak.  
 
Szilágyi Szabolcs: A költségvetés I. féléves korrekciójából az derül ki, hogy jelentős 
átcsoportosítás zajlik az általános tartalék funkció terhére – ha jól vette ki az előterjesztésből – 
mintegy 95 millió forint összegben. Ez év elején, az idei költségvetés tárgyalására Pakusza 
képviselőtársával módosító indítványokat nyújtottak be, melyek összesen is csak töredékét 
képezték ennek a 95 milliós összegnek. Több esetben az indítványok az általános tartalékot 
jelölték meg forrásként, amelyet Polgármester Úr szóvá is tett, hogy ezt így nem lehet 
támogatni. Jelen előterjesztésben foglaltak szerint és az előzmények alapján az a véleménye, 
hogy úgy néz ki, ha a vezetésről van szó, nemhogy megtörténhet, de több, mint az 1/3-át 
kivehetik az általános tartaléknak. Kérdése, hogy ez így rendben van? 
 
Pakusza Zoltán: A napirendek közül az önkormányzat költségvetésével kapcsolatban nem 
szeretne belemenni egy számháborúba, viszont jelzi a városvezetésnek, hogy a költségvetéshez 
öt módosító indítványt nyújtott be választókörzete fejlesztése érdekében. Az öt módosító 
indítványa tartalmaz csapadékvíz elvezetést Perecesen, amely már egy nagyon régóta tartó 
probléma, amióta képviselő, ezt folyamatosan napirenden tartja. 2015-ben elkészült a 
városvezetés segítségével, kezdeményezésére a Perecesre vonatkozó felszíni csapadékvíz 
elvezető rendszer tanulmányterve, de azóta nem sikerült előrelépni. Azért kéri a módosítójában 
azt, hogy ezen csapadékvíz elvezetéssel kapcsolatban is tudjanak előrelépni. Kéri azt, hogy 
kerékpárút létesüljön Észak-Kilián és Pereces között. Megjegyzi egy későbbi előterjesztésben 
a vezetés leírja, hogy rendkívül fontos a zöld város, fontos, az ehhez kapcsolódó közlekedés. 
Lassan az egész várost behálózza a bicikliút, Pereces az a mostoha település, amelyiknek eddig 
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lehetősége sem volt az ebbe való bekapcsolódásba. Kérte továbbá módosító indítványban utak 
aszfaltozását, illetve új utak építését. Ebben is igyekezett élen járni. Polgármester Úr is 
pontosan tudhatja, hogy képviselői alapjából idén 8,6 millió forint értékben két utca is megújult 
Perecesen. De azt gondolja, ahhoz, hogy újabb útfejlesztések valósuljanak meg a központi 
költségvetés támogatása szükséges. Kéri Polgármester Urat és a Fidesz Frakciót, hogy 
támogassák ezeket a módosító indítványokat, főleg annak a fényében, ahogy itt elmondták, 
hogy a város gazdasága szinte röpül, így azt gondolja, hogy nem jelenthet problémát néhány 
millió forint. Jelzi, a legkisebb összeg, amit kért 2,2 millió forint, miközben milliárdokkal 
emelkedik a költségvetés, így nem lehet gond ezeknek a módosító indítványoknak a 
megszavazása.  
 
Badány Lajos: A meghívó szerinti 2. napirendi pont értelmében az előterjesztő javasolja, hogy 
vonjanak ki a törzsvagyonból egy adott nagyságú területet, ezt értékesítsék egy kft. részére, 
amelyik demens betegek ellátására szolgáló intézményt kíván létesíteni ezen a területen. 
Függetlenül attól, hogy az előterjesztés egy konkrét kft.-ről ír, a Pénzügyi Bizottság ülésén 
kérdésére az előterjesztés képviselője azt válaszolta, hogy semmilyen kft.-vel semmilyen 
előzetes egyeztetés nem történt. Először vonják ki törzsvagyonból a területet, aztán majd 
elkezdik a tárgyalásokat az adott céggel. Kérdése, hogy megtudhatnak-e valamit arról, hogy 
melyik cég kívánja megvásárolni ezt a területet és milyen feltételekkel? Az előterjesztés 
olvasása után enyhén szólva is hihetetlen, hogy csakúgy kivonnak egy adott területet a 
törzsvagyonból, értékesítik az utcáról beesett cégnek, elkezdik a tárgyalásokat annak 
mikéntjéről.  
A városban élő idős emberekért történő felelősségvállalás közös ügyük, annak mikéntje 
természetes módon befolyásolja a város lakosságának az életminőségét. Véleménye szerint, 
ezért az nem történhet meg, hogy minden egyeztetés nélkül, ellenőrizetlen körülmények között 
adjanak el egy ilyen területet, illetve működtessenek egy ilyen létesítményt. Mindezért ismét 
kérdezi, hogy ez a cég milyen feltételekkel, milyen módon akarja ezt a létesítményt létrehozni, 
mit tudnak a befogadóképességéről, volumenéről, milyen költségek fogják terhelni a 
szolgáltatást igénybe vevő időskorú polgártársaikat. Mindenestre örvendetes tény, hogy a 
Jobbik képviselőinek az Őszi Napsugár Otthonban tett látogatása felhívta a figyelmet az 
időskorú, demens betegek ellátásának problémáira, és az előterjesztésben megfogalmazott 
igény is alátámasztja a Jobbik által tapasztalt tarthatatlan állapotokat, amelyet a képviselőik 
joggal tettek szóvá. Reményét fejezi ki aziránt, hogy a megvalósulandó beruházás nem jut a 
közétkeztetés kiszervezésének a sorsára, ténylegesen a miskolciak érdekében történik, nem 
pedig egy Fidesz közeli vállalkozás hasznára. Várja a szíves választ.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úr is láthatja, hogy teljesen publikus eljárás mentén 
vonják ki a törzsvagyonból a területet. Ez nem azt jelenti, hogyha kivonták a törzsvagyonból, 
rá egy hétre vagy öt percre kimennek és aláírnak egy szerződést valakivel, valami mutyi 
kapcsán – ahogy szereti Tompa képviselő úr ezt a szót –, hanem azt is teljesen publikus, nyílt 
eljárással hirdetik meg, hogyha arról van szó. Teljesen transzparens lesz a történet. 
 
Dr. Tompa Sándor: Igen, ha hallani akarják, ez az egész Ifiház sztori is mutyi gyanús, de még 
inkább ráillik az, hogy sumák döntéssorozat részesei, miszerint, ha nincsenek képviselői 
kérdések júniusban, akkor nem kerülnek sorra azok a jelzések, aláírásgyűjtések, aminek 
nyomán be is adták a képviselői előterjesztésüket. Igen, ez egy sumák döntés volt, ha nem 
jelzik, akkor a vezetés szépen, titokban, a Miskolc Holding asszisztálásával végig viszi a dolgot. 
Ezt világosan kell, hogy a miskolciak lássák. Az is ennek a sumákolásnak a része, ahogy ma 
napirendre vették ezt az előterjesztést. Egyrészt örülnek neki, másrészt szeretnék felhívni a 
FIDESZ-KDNP frakcióban lévő képviselőtársaik figyelmét, hogy a döntés nagyon egyszerű, 
amiről dönteniük kell: maradjon a helyén az Ifiház, működjön. Ha találnak jobbat, terjesszék a 
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Kulturális Bizottság elé, a Közgyűlés elé, beszéljenek a szakmai szervezetekkel, a szülőkkel, 
és amikor létrejött egy egyezség, lehet erről szó. A fideszes képviselők arról beszélnek, hogy 
az elmúlt hét évben milyen módon javult a kultúra helyzete, pozíciója Miskolcon. Kijelenti, 
hogy nincs ma már alpolgármesteri felelőse ennek a területnek, legalábbis nem tudnak róla, a 
régi alpolgármestert elküldték valami nyugdíjas szervezethez. Nem pályáztak, nem mertek 
pályázni az Európa kulturális fővárosára. Miért nem? Mert nem látnak olyan erőt, olyan 
lehetőséget a miskolci kulturális életben. Hangsúlyozza, ők nem ezen a véleményen vannak. 
Személyesen ment el a Kulturális Bizottság ülésére és kezdeményezte, hogy beszéljenek erről. 
A mai napig nem jelzett vissza Elnök Úr, hogy mikor akar erről velük beszélni. Megjegyzi, 
tudomása szerint év végig nyitva a határidő. Kérdése, hogy miről beszélnek akkor? A Csengey 
utcai épületben szerinte Balázsi Tibor járt utoljára. Vajon milyen állapotban lehet? Minden 
bizonnyal a MIK-et bezavarták, hogy nézze meg, hogy mit lehet abból csinálni. Az 1. napirend 
szerinti előterjesztésből kiderül, hogy 10 milliót szánnak is erre. Hogy pontosan mire, arról is 
beszélnie kellene Polgármester Úrnak a miskolciaknak. Elmondhatná, hogy ki kapja meg ezt a 
10 milliót, milyen tanulmányok, tervek készülnek belőle, milyen ütemezés, milyen források 
fogják a többit megalapozni. Erre kíváncsiak ők és a miskolciak is.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Tehát már az is sumákság, ha napirendre veszik, az is, ha nem. 
Tehát bármit csinálnak, az rossz. Hogyha ilyen mutyik lettek volna Képviselő Úrék idejében, 
mint ez, akkor nem így járna a város, hanem sokkal jobban.  
 
Nagy-Korsa Judit: Biztos, hogy a NER tökéletes példájával állnak szemben, ha az Ifiházról 
beszélnek. Ez a Nemzeti Együttműködés Rendszere, amelybe úgy látszik, ők nem tartoznak 
bele, ellenzékiek és a miskolciak sem, szakemberek sem. Senkit meg nem kérdeztek, ez a 
legfőbb probléma, se szakembereket, se eléjük, képviselő-testületi tagok elé semmilyen 
elképzelést nem tártak. Hangsúlyozza, ez az óriási hiba, ez nem demokratikus eljárás. Ami még 
rettenetesen fájó, hogy hiába lesz a Csengey utcában egy gyönyörű központjuk, ahol a fiatalok 
tanulhatnak táncolni és egyebek, és lesz fellépési lehetőség, csak hát erről semmit sem tudtak. 
Csupán annyit, hogy az Ifiház költözik, amihez fiatalkoruk ezer szállal kötődik. Ami a 
legfájóbb, hogyha elindulnak az Ady Művelődési Háztól, akkor már az Ifiházban sem találnak 
semmilyen kulturális rendezvényt 2018. szeptemberétől, ha jól értette. Azok az emberek, akik 
ott élnek – pl. Diósgyőrtől a belvárosig bezárólag – azok hova mennek, milyen kulturális 
eseményen vehetnek részt, ami lakóhely közelben van? Kérdése, hogy ezen elgondolkodtak-e? 
Hangsúlyozza, az Adyn kívül a belvárosig nem marad egyetlen kulturális központ sem, 
márpedig ott is élnek több tízezren. Nem szabad így nekimenni egy kérésnek! Ha aziránt 
érdeklődnek, hogy az ellenzék miért olyan hülye, miért beszél hülyeségeket, hogy kiáll és 
aláírásokat gyűjt, teszik ezt azért, mert kíváncsiak voltak, hogy mit mondanak a miskolciak. A 
miskolciak egyöntetűen ki voltak akadva. Megjegyzi, nem lettek volna, ha ezt időben tálalják, 
normálisan, és kommunikálnak az emberekkel és velük is, akik az embereket képviselik.  
 
Pakusza Zoltán: A Holding cégeivel kapcsolatban sem szeretne belemenni számháborúba. 
Egyre viszont szeretné felhívni Polgármester Úr figyelmét és egyben segítségét is kérni. Az jól 
látható – kívülről is –, hogy a MIVÍZ-nek vélhetően komoly problémái vannak. Elmondja, ha 
csőtörés van a városban, akkor heteket kell várni arra, hogy a szakemberek kiérkezzenek és 
elhárítsák a kárt. Ami leginkább a választókörzetét érinti, az a Honszerző utcai hídnak a 
problémája. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Tisztelettel kéri Képviselő Urat, hogy ezt napirend után mondja 
el, mert nem a napirend része. 
 
Pakusza Zoltán: Rendben, akkor elmondja. 
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Gazdusné Pankucsi Katalin: Az Őszi Napsugár Otthon alapító okiratának módosításához 
kíván hozzászólni. Napjainkban országosan is és miskolci viszonylatban is tendencia az 
idősebb korosztály népességének növekedése. A város vezetése tiszteli és megbecsüli az 
időseket, ezért fontosnak tartja, hogy azon idősek részére, akik folyamatos segítségre, ápolásra 
szorulnak, a gondoskodás minél jobb körülmények között történjen. Ezért az önkormányzat a 
Diósgyőri Kórház területén létrehoz egy bentlakásos idősotthont, melynek neve Szent Hedvig 
Otthon lesz. A korszerűen felújított új telephelyen a neurológia épülete energiatakarékosabb, 
ezáltal a működtetése is gazdaságosabb lesz. A műszaki ellátás, karbantartás és mosodai 
szolgáltatás is áthelyezésre kerül a kórház területére. Az intézmény területén lévő épület szép 
természeti környezetben fogja fogadni a lakókat. A neurológia épülete a közelmúltban került 
felújítása, így a gondozottak ellátása a jelenleginél magasabb színvonalon, jobb körülmények 
között történhet. Az épület adottságai lehetőséget nyújtanak arra, hogy az intézmény férőhely 
száma bővítésre kerüljön, így 75 férőhely kialakítására lesz lehetőség, ezért a várólistán lévő 
idősek rövidebb időn belül kerülhetnek az otthonba. Az új telephely létrejötte miatt indokolt az 
Őszi Napsugár Otthon alapító okiratának a módosítása.  
Hozzá kíván még szólni másik napirendi ponthoz is. A 2017. évi költségvetésben fejlesztési 
feladatokra több mint 42 milliárd forint forrás szerepel, ebből a pénzből megújításra kerül 
számos miskolci út, megvalósulhatnak az orvosi rendelők, bölcsődék, óvodák infrastrukturális 
fejlesztései, valamint lehetőség nyílik újabb iparterület-fejlesztés megvalósítására is, melynek 
eredményeként újabb munkahelyek jöhetnek létre a városban. Jelentős beruházások valósulnak 
meg a turizmus fejlesztése, valamint a zöld város kialakítása terültén is például Miskolc-
Tapolca, történelmi Avas, Diósgyőri Vár területén. A Diósgyőri Vár fejlesztésére a 
kormányhatározat alapján az elkövetkezendő három évben további 5 milliárd forintos 
fejlesztési forrás áll a rendelkezésre. Az önkormányzati épületek – óvodák, bölcsődék, 
bábszínház, múzeum – energetikai fejlesztésére is jelentős pénzeszköz szerepel a 
költségvetésben. Mindemellett az önkormányzat biztosítja az önerőt a tervezett uniós 
fejlesztésre is. A fejlesztésekhez esetlegesen biztosított önerők a különböző épületeket érintő 
energetikai infrastrukturális beruházások megvalósulása révén az elkövetkezendő években az 
üzemeltetési költségek csökkenésében, a megtakarításokban éreztetni fogják hatásukat.  
 

- Dr. Alakszai Zoltán jegyző helyett Miklós Béláné aljegyző látja el a törvényességi 
felügyeletet a Közgyűlésben. - 

 
Deák-Bárdos Mihály: Az 1. napirendhez szeretne hozzászólni, amely a sportfunkció 
korrekciójával kapcsolatos. 2017. év költségvetésének egyik nyertese a sport. Mint köztudott, 
az elmúlt időszakban megvalósult sportberuházásoknak köszönhetően, mint például a 
Szentpéteri kapui Honvéd pálya, vagy az egyetemi Atlétikai Centrum, egyrészt többlet 
feladattal látta el a Miskolci Sportcentrum Kft.-t, gondol itt üzemeltetési, fenntartási és egyéb 
funkciókra. Másrészt a Sportcentrum üzemelteti többek között a Diósgyőri Tanuszodát, a 
Kemény Dénes Városi Sportuszodát, amelyeknél felmerültek karbantartási és egyéb feladatok 
is. Ezen feladatok végrehajtása biztosítja mind a versenysport, mind a sportolni vágyó 
nagyközönség számára a megszokott, magas színvonalú sportoláshoz szükséges feltételeket. 
Talán ezen infrastrukturális feltételeknek köszönhető, hogy egy kétszeres olimpikon úszó 
Miskolcot választotta egy patinás, fővárosi klub ellenében. Egy olyan sportágban történt ez, 
amelyre ez nem volt jellemző, inkább az, hogy a tehetséges miskolci fiatalok eligazoltak. Ez a 
tény is azt bizonyítja, hogy jó úton járnak a sport terén is. Kéri képviselőtársait, hogy továbbra 
is támogassák a miskolci sportéletet és szavazzák meg az előterjesztést.  
 
Dr. Simon Gábor: A csapongó napirend! Lehetett volna egy értelmes vita, hogy miért mennek 
el a miskolciak ebből a városból, miért ment el tízezer miskolci. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: De nincs ilyen napirend. 
 
Dr. Simon Gábor: Pontosan ezt akarja mondani, hogy ez értelmes vita lenne Polgármester Úr. 
Az előbb a várfejlesztés és az útépítés … 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Akkor legközelebb, legyen szíves adjon be egy előterjesztést.  
 
Dr. Simon Gábor: Jó. Tehát képviselőtársai az útépítésről, várfejlesztésről beszéltek a napirend 
kapcsán. Szeretné megemlíteni, hogy egy olyan magyar megyei jogú város van, amelynek a 
lakossága dinamikusan növekedett, ez a város pedig Szeged.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Ez nem igaz. 
 
Dr. Simon Gábor: A Miniszterelnök Úr részvételével a vezetés is láthatta, hogy Szegeden egy 
lézerközpontot adtak át, egy kutatóközpontot, 70 milliárd forintos beruházással. Amikor az a 
kérdés, hogy egy fiatal melyik városban akar letelepedni, vagy melyik város tudja őt megtartani, 
és ez a fiatal megnézi a szegedi lézerközpont fejlesztését, és ott lát magának jövőt, vagy 
megnézi Miskolc városát és azt, hogy mondjuk a váron lesz egy tető. Ezt a kettőt egymás mellé 
párhuzamba állítja, akkor Szegedet fogja választani. Ha megnézi azokat az utakat, amikről szó 
volt az előbb, hogy gyakorlatilag folt hátán folt. Nagyon örül neki, hogy végre néhány út 
megújult, de az összes többin folt hátán folt van.  
Az Ifjúsági Házhoz visszatérve. Teljesen egyértelmű és világos kérdést tett fel és nagyon 
sajnálja, hogy nem akartak vagy nem tudtak rá válaszolni. Polgármester Úr napirend előtt azt 
jelentette be, hogy a Csengey utcai épület felújítva, kibővítve, új funkciókkal ellátva 2018. 
szeptember 1-jén működni fog. Ez így van? Be tudja fogadni ezeket a funkciókat olyan 
állapotba 2018. szeptember 1-jén? /Köszöni szépen a bólintást./  
Második kérdése, hogy mindaddig, amíg az Ifjúsági Házat más nem tudja befogadni, addig az 
Ifjúsági Ház helyén marad-e? Ennyi a kérdése, szerinte elég egyszerű. Igen vagy nem. Reméli, 
hogy most nem olyan választ kap, mint az előbb. Azt szeretné tudni, hogy igen vagy nem. 
A költségvetés is napirend. A nagy örömódákban nem hangzott el, így legalább egy mondatot 
szeretne elmondani róla a képviselőtársainak, hagy olvassa fel. 11. oldal: „Miskolc város 2017. 
évi bevétele 62 milliárd, kiadása 82 milliárd, hiányzik a kasszából 18 milliárd, ebből a 
működésre hiányzik 3 milliárd, a fejlesztésre 15 milliárd. Ez a nagyszerű gazdálkodás. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Hol olvassa ezt Képviselő Úr, hogy ez hiányzik? Mikor 
mondták azt, hogy gyerekeket tesznek az utcára, ezt Képviselő Úrék terjesztették a városban, 
ők és a barátaik, Tompa Sándor és a többiek flangáltak a városban és mondták, hogy ne 
használja azt a szót, amit a magyar nyelv erre a kérdésre használ, hogy kiteszik a gyerekeket. 
Ezzel riogattak. Kérdése, hogy mikor tettek ki gyerekeket az utcára valahonnan? 
 
Dr. Kovács László: Az Őszi Napsugár Otthon telephelyének módosításával kapcsolatban kért 
szót. Úgy gondolja, hogy mindenki láthatja, a magyar társadalom szerkezete átalakul, 
fokozódik az idősek aránya a társadalom egészéhez képest. Mindez az idősellátást egyre 
jelentősebb feladatukká teszi. Az Őszi Napsugár Otthon központi épülete 1970-ben épült, és 
jelen pillanatban a rendelkezésre álló kapacitás 587 fő. Ha hosszútávon gondolkoznak az 
idősellátás vonatkozásában – márpedig ez a városvezetés nyilvánvaló feladata –, akkor 
mindenféleképpen előremutató és támogatandó az, hogy kapacitásbővítést hajtsanak végre. 
Ennek egyik formája az előttük lévő anyag, amely azt írja le, hogy a volt Vasgyári Kórház 
területén, amellett, hogy ott egészségügyi alapellátás és a volt SZTK szakrendelései is 
működnek, az egyéb részei a volt kórházi résznek átkerülnek az Őszi Napsugár Otthon 
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kezelésébe. Ezzel mintegy 140 fő kapacitásbővítésben bíznak. Ennek reményeik szerint az is a 
következménye lesz, hogy az egyébként nemcsak városi, hanem összmegyei feladatokat is 
ellátó intézmény a jelenleg 400-as várólistát tudja csökkenteni, és a jelenlegi 580-ról durván 
650-700 főre is emelkedhet rövidtávon is már az ellátási kapacitás. A Kereszténydemokrata 
Néppárt nevében különösen örömét tudja kifejezni, hogy az elnevezése Szent Hedvigre 
vonatkozik. Azt gondolja, hogy a volt szocialista időszaknak a népbutító propagandája után 
nagyon kevesen tudják, hogy 1990-ben Miskolc városához visszakerült címerben Szent István 
király mellett Szent Hedvig is megérdemli azt, hogy a város egy kvázi védőszentjének 
tekinthesse. Szent Hedvig Nagy Lajos király, a Diósgyőri Vár építőjének a lánya, aki magyar 
királylányként férjhez ment a lengyel királyhoz, királynő is lett, neki köszönhető az többek 
között, hogy Litvánia keresztény lett, valamint az, hogy Lengyelország és Litvánia az akkori 
Európa legnagyobb országa volt. Szent Hedvig, mint királylány kórházakat épített, szegényeket 
ápolt. Tehát, ha valaki, akkor ő valóban méltó arra, hogy a nevét viselje a szociális intézmény. 
Az elmúlt hetek fejleménye volt az, hogy Miskolc katolikus vallási vezetői személyesen mentek 
el Krakkóba és hozták el az ereklyéit, és ennek is köszönhető, hogy a Diósgyőri Várban – 
amelynek a felújításáról már ma is beszéltek – egy Szent Hedvig kápolna van, ahol az ő ereklyéi 
is megtekinthetők.  
 
Dr. Tompa Sándor: Az a jelző, hogy ma az Ifiház kapcsán mi folyik, hogy sumákolás, mutyi 
vagy bábjáték – mármint, hogy a FIDESZ-KDNP képviselői bábként fognak működni – az 
majd a szavazáskor kiderül. Azt gondolják, hogy nagyon egyszerű az az előterjesztés, amit 
eléjük terjesztettek, pontosítani szeretné, amire szerinte az SZMSZ 19. §-a alapján 
előterjesztőként van lehetősége. „Támogatják, hogy az Ifiház a helyén maradjon mindaddig, 
amíg el nem készül az új hely.” Ez egy kompromisszum, de a kormánypárt szavazáskor állást 
fog foglalni és kiderül, hogy mit játszottak ma. Azt kell, hogy mondja, hogy a mai napirendi 
pontok között például ebben az 1. napirendi pontban is van egy olyan előterjesztés, ami tegnap 
napszállta után jött ki: „Javaslat lakás- és helyiséggazdálkodással kapcsolatos döntések 
meghozatalára”. Tízezreket, családokat érint ez a kérdés, és a vezetés egyeztetés nélkül, az 
utolsó pillanatban terjeszti eléjük. Lehet, hogy a FIDESZ-KDNP-s képviselőtársai ismerik ezt, 
de hogy azok, akiket érint, akik önkormányzati bérleményekben laknak, azokat biztos nem 
kérdezték meg, akárcsak a társasház képviselőiken keresztül. Ezzel a feltételezéssel élnek 
mindaddig, amíg világossá nem teszik Ifiház ügyben az álláspontjukat. A lelkiismeretükre 
hallgassanak, higgyék el, amit a polgármesterük mond és 10 milliót beállított a költségvetésbe, 
hogy elkezdődik ez a Csengey utcai felújítás, de mindaddig hagyják békén az Ifiházat. Hagyják 
békén és működjön. Remélhetőleg egy új kormány meg fogja változtatni ezt a döntést.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy képviselő úrék nem hagyják békén 
az Ifiházat. Heccelik a gyerekeket, oda járogatnak, zavarják a bemenő embereket, kötözgetnek 
mindenféle szalagokat az ajtóra. Képviselő Úr mindig az SZMSZ különböző részeire 
hivatkozik. Megjegyzi, most is rosszul hivatkozott, mert már módosító indítványt nem adhat 
be, a napirend elfogadása után nem lehet.  
 
Szécsenyi Marianna: Nem a múltban szeretne élni, hanem a jelenben a jövőt fejleszteni és 
erősíteni, minden erejével ezen lenni. Szomorúan konstatálta, hogy Hubay képviselőtársán 
kívül – aki a Rendészeti Bizottság elnöke – egyetlen ellenzéki képviselőtársa sem tett említést 
a kamerarendszer fontosságáról. Úgy gondolja, hogy Miskolcnak a kulturális értékek 
fejlesztésében is nagyon fontos szerepe van. A városvezetés határozott célja között szerepel egy 
biztonságos, élhető város megteremtése is. Úgy véli, nem kell felsorolnia azokat az 
előrelépéseket, amit a rendteremtés, illetve a közbiztonság kialakításában eddig elvégeztek, 
mint alelnök is úgy látja, nagyon fontos állomáshoz érkeztek a kamerarendszer kiépítésében. 
Ennek egyik része a jelenlegi rendészeti centrum mellett az Ifiház épülete. Úgy gondolja, hogy 
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egy közösséget erősíteni kell és megtartani, nem pedig az ellenzék részvételével feszültséget 
generálni. Kéri az ellenzéket, hogy a kamerarendszer fontosságára is ugyanúgy hívja fel a város 
lakóinak a figyelmét. Elmondhatja, hogy választókörzetében is nagyon várják, Szirmán és 
Martin-kertvárosban. Ahol az ellenzéki képviselők élnek, ott is nyugalommal konstatálhatják, 
hogy a lakók számára a kulturális érték fejlődése mellett a közbiztonságnak is ilyen fontos, 
meghatározó szerepe van. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát 
lezárja. 
Megadja a szót Kiss János alpolgármester úrnak, hogy a vitában elhangzottakra megtehesse 
reagálását. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: A vita ott csúcsosodott, ahol előre lehetett várni, az Ifiház 
környékén. A vitát végighallgatva, különösen a baloldali pártok fordulatait megélve William 
Shakespeare jutott eszébe, a „Sok hűhó semmiért” ötfelvonásos romantikus vígjátéka. Úgy 
gondolja, a mai napon teljesen nyilvánvalóvá vált, hogy teljesen felesleges volt egyáltalán 
megpróbálni – bár szerinte nem sikerült – felfűteni valamiféle közvéleményt Miskolcon ebben 
az ügyben. Ebben a vitában világosan és teljesen tisztán kiderült, hogy az a fajta elképzelés, 
amit a városvezetés az Ifiházzal kapcsolatban kialakított, az tulajdonképpen vitathatatlanul 
helyes. Kicsit visszamenve az időben akkor található néhány kapaszkodó, ami magyarázza a 
miskolci baloldali pártoknak ezt a furcsa küldetéstudatát és ezt a reménytelen küzdelmet, amibe 
2017-ben Miskolcon belekezdtek. Emlékezzenek vissza arra, hogy az MSZP-nek volt egy 
különös sztorija azzal a Csengey utcai épülettel, amelyet most a vezetés ajánlani szeretne, és 
úgy döntött, hogy ott legyen Miskolc zene- és táncművészeti központja. Ezzel az épülettel az 
volt az MSZP különös sztorija, hogy ezt két ízben is megpróbálta privatizálni, 2005-ben és 
2008-ban is megpróbálták, de egyik évben se merült fel, hogy ezt az épületet egyáltalán 
valamiféle kulturális központtá lehet alakítani, egyáltalán bent lehetne tartani a miskolci kultúra 
palettájában. Érdekes módon akkor ez az MSZP-s politikusoknak semmilyen problémát nem 
okozott. Lehet, hogy most is van valamiféle nosztalgikus vonzódásuk annak a projektnek a 
helyessége irányában, ami ennek az épületnek az értékesítéséről és privatizálásáról szólt. Ha jól 
emlékszik az akkori hírekre, talán irodaházat terveztek benne, semmi esetre sem kulturális és 
zene- és táncművészeti központot. Nemcsak ennek az épületnek a múltjáról kell beszélni, 
hanem egyáltalán az MSZP-nek a miskolci kultúrához való hozzáállásáról. Nagyon szép dolog 
2017-ben lánglelkű lovagnak lenni és aláírásokat gyűjteni az Ifiház megmentése mellett. Úgy 
gondolja, hogy gyűjthettek volna aláírást 2005-ben, amikor a Rónai Művelődési Központ 
bezárt. Érdekes módon akkor nem gyűjtöttek semmit, nem álltak elő semmiféle olyan tervvel, 
hogy a városnak bármely más épületét több 100 millió forintért kulturális centrummá kellene 
átalakítani, ahova majd a Rónai Művelődési Központ átköltözik. A múzeumokról nem is 
beszélve! 2008-ban bezárt a Kossuth Mozi, a Hevesi Filmklub, vagy még korábban a Szikra 
Mozi, pedig ha név alapján lehetne valakinek kötődése ehhez a mozihoz, úgy gondolja, hogy a 
miskolci baloldalnak volt. Tehát voltak szépen kulturális leépülések az MSZP-s kormányzás 
idejében, érdekes módon akkor ezek nem váltottak ki sem az MSZP-ben, sem – az akkor még 
nem létező – DK-ban hirtelen és heves reakciókat, mint most az Ifiháznak az ügye kiváltott. 
Megnézve, hogy mit jelent ez globálisan a miskolci kultúrának, amit javasolnak. Ha csak 
négyzetméterben számol, azt kell mondja, jelen pillanatban az Ifiház – levonva belőle azokat a 
tereket, amelyek nem kulturális funkcióval rendelkeznek – 1355 m2-en üzemel, tehát a miskolci 
kultúra elveszít egy 1355 m2-nyi területet, de nyer helyére egy minimum 2000 m2-es 
alapterületet, hiszen jelen állapotában a Csengey utcán a volt Szentpáli Iskola épülete 2000 m2. 
Látják tehát, hogy a kultúra négyzetméter alapon is nyertese lesz. Természetesen nem ezen 
keresztül mérik, hanem azon elsősorban, hogy milyenek a körülmények, amelyek a kultúrának 
az áramlását biztosítani tudják Miskolcon. Különösen azért fontos ez, hiszen ez a vitában 
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sokszor elhangzott, hogy elsősorban a miskolci gyermekek és fiatalok azok, akik nap, mint nap, 
rendszeresen használják az Ifiház épületét. 244 gyerek van egyébként 4 művészeti csoportban, 
aki rendszeresen ebben az épületben tanul táncolni, tanulja a kultúrát és a művészetet. Tehát 
legalább 2000 m2 lesz, ahol ez a kulturális fejlődés, a kultúra iránti elkötelezettség tovább 
érlelődhet ezekben a fiatalokban. Persze a kulturális képzésnek több szála van, nyilván nem 
lesz mindenkiből profi zenész vagy táncos, de azt gondolják, hogy a mai világban, amely egy 
versengő világ, a fiatalok tekintetében is, mindenki verseng a miskolci fiatalokért. Verseng 
értük a popkultúra, az internet világa, a moziipar. Ha őket a magas kultúra mellett szeretnék 
tartani, akkor nekik is olyan körülményeket kell előállítaniuk, amelyek alkalmasak arra, hogy 
a fiatalokat odavonzzák és bent tartsák őket egy kulturális mezőben. Amikor a versengő 
világban a szülők eldöntik, hogy a gyermekeiket melyik irányba indítják el, nyilván megnézik 
azokat a színhelyeket és színtereket, ahol a gyermekeik a szabadidejüket tölthetik. A szülők – 
teljesen helyesen – azokat a színtereket és színhelyeket választják, ahol a megfelelő minőség 
rendelkezésre áll. Úgy gondolja, hogy itt, az újonnan átalakított épületben olyan minőség lesz, 
olyan kulturális tér lesz, ami ebben a versengő helyzetben és világban meg tudja állni a helyét. 
Úgy hiszi, ez közös érdek. Jobboldali és baloldali pártoknak a közös érdeke, hogy olyan 
kulturális színtereket hozzanak létre Miskolcon, amik a fiatalokat odavonzzák. Ez egy 
kulcskérdés, ha demográfiáról beszélnek és arról akarnak vitát nyitni, úgy véli ez pontosan 
kapcsolódik ehhez a kérdéshez. Úgy lehet itt tartani – többek között – a miskolci fiatalságot és 
ifjúságot, hogy megfelelő kulturális tereket biztosítanak arra, hogy tanuljanak, hogy 
szórakozzanak. De azt mondta, hogy nem mindenki lesz természetesen profi, azonban van, aki 
az lesz. Aki profi lesz, aki olyan jól halad előre a táncművészeti és zeneművészeti tanulmányai 
során, hogy a végén hivatásos zenész vagy táncos lesz, akkor azt hiszi, hogy nekik ebből a 
szempontból is a legjobb helyen lesz majd ez az épület. Közel lesznek Miskolcnak ahhoz a 
kulturális bástyáihoz, ahova átjárhatnak majd tanulni, átjárhatnak igazán ellesni ezen szakmák 
fortélyait. Igazából, amit itt a baloldali pártok bemutattak, az a Shakespeare drámához volt 
leginkább a hangulatában illeszkedő. Azért mondta, mert a végén kiderült, hogy azért a józan 
ész előtt a baloldali pártoknak is meg kell hajolni. Emlékezhetnek rá, mikor ez az aláírásgyűjtési 
mozgalom elkezdődött, még talán a mai reggelen is, amikor a közgyűlési terembe beléptek, a 
baloldali pártoknak az volt a jelszava, hogy az Ifiház maradjon a helyén, ott, kőbe vésve, úgy 
ahogy van, abban az épületben, ami egyébként ebben a versengő piacban egyáltalán nem 
alkalmas arra, hogy a miskolci kultúrának egy ilyen zászlóshajója, egy nagykövete legyen, 
alkalmas legyen arra, hogy a miskolci fiatalokat megszólítsa. Valamilyen letűnt kor árnyékában 
élnek, aziránt nosztalgiáznak. Egy nagyon rossz helyzetet akarnak konzerválni, nem pedig a 
fejlődést akarják, a megújulást kívánják, nem azt akarják, hogy további 100 milliókat költsenek 
a miskolci kultúrára. Valamilyen oknál fogva – amit úgy gondolja, hogy józan ésszel megfejteni 
nem lehet – beleálltak ebbe a képtelen történetbe. A mai napon, úgy véli, ennek a vitának az 
volt a tanulsága, hogy a miskolci baloldali pártok meghajoltak a józan ész előtt, mert a józan 
ész előtt a normálisan gondolkodó pártok meghajolnak. Amikor világosan kiderült ebben a 
vitában, hogy milyen új helyszín biztosítja az Ifiház további működését, ez mennyivel 
emelkedettebb kulturális tér lesz. Hangsúlyozza, semmi sem veszélyezteti azt a szakmai 
munkát, amely jelen pillanatban az Ifjúsági Házban folyik, semmi sem veszélyezteti a 4 
csoportnak, annak a 244 gyermeknek a művészeti továbblépését. Azt gondolja, hogy ebben a 
pillanatban a miskolci baloldali pártok kifogytak az érvekből. Tompa képviselő úr megpróbálta 
ezt a meccset döntetlenre hozni, ijedtében talán, vagy felismervén a helyzet valóságát és 
racionalitását, megpróbált egy módosító javaslatot benyújtani, amiben tulajdonképpen 
elismerte volna, hogy az a döntés, amit a városvezetés meghozott az Ifiház jövőjéről, az helyes. 
Megjegyzi Tompa képviselő úrnak, hogy a sakknak is vannak szabályai át kellett volna 
gondolni, hogyha látszik, hogy a vita menetében a képviselő úrék álláspontját nem lehet védeni 
a józan ész mentén. Egy lehetősége még lett volna, hogy visszavonja ezt az egész előterjesztést, 
de nyilván ennek – politikai okok miatt – nem látta alapját. Úgy gondolja, hogy a miskolciak – 
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akikre Tompa képviselő úr nagyon szeret hivatkozni – eddig sem voltak idegesek Ifiház ügyben. 
A miskolci lakosság eddig is megértette a hírekből, a nyilatkozatokból, a sajtótájékoztatókból, 
hogy a miskolci Ifiház sorsa jó kezekben van, jövőjét nem kell félteni. Olyannyira nem kell 
félteni a miskolci Ifiház jövőjét, hogy emelkedő pályára fog állni, ahhoz az állapothoz képest, 
amin van. Megjegyzi, szakmailag jelenleg sincs rossz pályán, hiszen a Miskolci Mazsorettek 
és a Ködmön Együttes is számos díjat el szokott hozni különféle rangos táncművészeti 
versenyekről. Úgy gondolja, hogy az az értékes és fontos szakmai munka az még jobb keretek 
között tud folytatódni, még inkább egy olyan lokációban, ami vonzani fogja a miskolci 
fiatalokat és a miskolci szülőket is afelé, hogy a gyermekeiket minél többen, minél nagyobb 
számban a miskolci és általában a kultúra irányába irányítsák, amikor még fiatalok. 
Témát váltva elmondja, hogy néhány kritika elhangzott a költségvetési korrekcióval 
kapcsolatban is. Jakab képviselő úr azt mondta, hogy uniós pénzekből él a város. Elmondja, 
hogy nem uniós pénzekből él a város, figyelve a kivetített táblázatokból is látható, hogy 10 
milliárdos nagyságrendben vannak a városnak adóbevételei, egyre növekvő kereskedelmi 
bevételei. Hozzáteszi az uniós pénzeket Magyarországon költeni egyáltalán nem szégyen, és ez 
egy teljes félrevezetése a miskolci és a magyar közvéleménynek. Leszögezi, az uniós pénzek, 
azok magyar pénzek, hiszen részben Magyarország adja őket direkt Brüsszelbe, amiből 
visszakapnak valamennyit. Másrészt annak az ellentételezése, amikor Magyarország az Európai 
Unióba belépett és kötött egy megállapodást. Megjegyzi, nemcsak Magyarország, hanem a 
többi kelet-európai ország, amely a szovjet típusú szocializmus áldozata lett, és a gazdasága 
legatyásodott és lerombolódott. Ezek a kelet-európai országok kötöttek az Európai Unióval egy 
megállapodást, és az Unió tulajdonképpen ennek a piacnyitásnak a kereskedelmi 
ellentételezését fejezi ki, de ebbe nem akar belemenni …. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Alpolgármester Urat, hogy csak a felmerült kérdésekre 
válaszoljon. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Azt mondta Képviselő Úr, hogy nincsenek termelői 
beruházások Miskolcon. Felhívja Frakcióvezető Úr figyelmét, hogy olyannyira vannak, hogy 
2010. óta, amióta a FIDESZ-KDNP átvette a város vezetését, az iparűzési adóbevételek 50%-
kal nőttek. Ezek nem lettek volna lehetségesek termelő beruházások nélkül. Ezúton is köszönik 
mindenkinek, aki Miskolcban látott jövőt és fantáziát és elköltötte itt a pénzét beruházásokra és 
fejlesztésekre. Azt mondja Frakcióvezető Úr, hogy nincsenek fizetésemelések Magyarországon 
és Miskolcon. Felhívja a figyelmét, hogy az Eurostat legfrissebb jelentése szerint 
Magyarországon a 2. legnagyobb béremelkedési ütem van az Európai Unióban, azon belül 
Miskolcon sem állnak rosszul. Emlékezzenek vissza az év elejére, amikor 20%-os átlagos 
béremelést tudtak nyújtani a miskolci közszférában dolgozó embereknek. Képviselő Úr azt 
mondja, hogy demográfiai válság van. Szeretné figyelmeztetni és felhívni a figyelmét, hogy 
1990. óta a jelenlegi az első városvezetés, amely meg tudta oldani az elvándorlási problémát 
Miskolcon. Miskolcon több mint egy éve nincs elvándorlás, több mint egy éve nincs 
demográfiai veszteség. Nagyon könnyű a partvonalon kívülről beszélni, különösen könnyű az 
MSZP-s városvezetésnek, aki ezt a problémát biztos próbálta megoldani, de nem sikerült neki, 
és most Szegeddel takarózik. Lelke rajta, hogy Szeged mögé próbál bújni. Hozzáteszi, hogy 
1990. óta nézve a számokat Szegeden sincs semmiféle növekedés.  
Felvetődött, hogy a gazdaságfejlesztésben annak a pártján lennének, hogy összeszerelő üzemek 
nyíljanak Miskolcon. Válaszul elmondja, hogy ellenkezőleg, pontosan annak a pártján vannak, 
hogy Miskolcra csúcstechnológia érkezzen, pontosan azért, mert a csúcstechnológiás vállalatok 
magasabb termelékenységgel, magasabb jövedelmezőséggel fognak még magasabb fizetéseket 
fizetni a miskolci lakosoknak. Ez a vezetés gazdaságfejlesztési politikája, ez a költségvetési 
politikája.  
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester Úrnak a válaszokat és a 
kiegészítést.  
Bejelenti, hogy a város infrastrukturális fejlesztéseivel és humánszolgáltatásával kapcsolatos 
előterjesztések tárgyalása következik. 
 
 
3. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, 

valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 
21/2004.(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 

 
4. napirend: Javaslat az Avasi református templomban található önkormányzati 

tulajdonú önkormányzati megrendelés alapján legyártatott orgona 
közcélú adományként történő használatba adására 

 
5. napirend:  Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
6. napirend:  Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás megszüntető 

megállapodásnak jóváhagyására 
 
7. napirend:  Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár Stratégiai 

Tervének jóváhagyására 
 
8. napirend:  Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan 

önkormányzati ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
 
Sürgősségi 6. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítására  
 
Sürgősségi 7. napirend: Javaslat a Miskolc város úthálózatát érintő jelentős 

fejlesztésekről szóló tájékoztatás tudomásul vételére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a meghívó szerinti 3. napirendi előterjesztést tárgyalta és 
támogatta az elfogadását.  

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 3., 5., 6. és 8.  
napirendi előterjesztéseket tárgyalta és mindegyik elfogadását támogatta.  

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 4. és 5. napirendi előterjesztést tárgyalta és 
egyhangúlag támogatta az elfogadását.  

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: : a meghívó szerinti 
4. és 7. napirendi előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag támogatta az elfogadását.  

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 6. és 8. napirendi előterjesztést 
tárgyalta és többségében támogatta az elfogadását.  

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
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A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Kovács László: A Miskolc városában végzett útfelújításokról szóló beszámolóhoz, 
valamint a város településszerkezeti tervének, továbbá a város építési szabályzatának 
módosításáról szóló rendelethez kíván hozzászólni. Felhívja a figyelmet, hogy az útfelújítási 
program előrehaladott, közel 60%-os kivitelezési állapotban van, nemcsak mennyiségében 
jelentős, hanem az elvégzett munka minőségét tekintve is. Elmondja, hogy sok évtized telt el 
azóta, hogy komoly útépítések történtek Miskolcon. Bár tudja, minden ciklusban, minden 
városvezetés próbálkozott azzal, hogy jelentős útfejlesztéseket hajtson végre, végezzen a 
városban, de a rendszerváltás óta ez a legjelentősebb mennyiségi és minőségi útfejlesztési 
időszak. Köszönetet mond Polgármester Úrnak, hogy lobbi erejét latba vetve elérte, hogy a 
magyar kormány tavaly december 28-án 1 milliárd forinttal támogatta a miskolci útfelújítási 
programot, mely során több mint 8 km új út került megépítésre, illetve felújításra. Véleménye 
szerint az útfelújítások lényege és programja kapcsán egy hármas célt lehet meghatározni, 
részben életminőség javítás és kényelmesebb, komfortosabb közlekedés biztosítása a 
városlakóknak. Másrészt az útépítés, útfelújítás azokat az ipartelepeket is megközelíthetővé 
teszi, melyek fejlesztése elengedhetetlen a gazdaság fejlődéséhez, harmadsorban pedig fontos 
a városi közlekedés biztonságossá tétele. Ezenkívül a város turisztikai vonzerejét is növeli az 
utak fejlesztése. Felsorol néhány utat, melyek szerepeltek a fejlesztésben, például Mikes 
Kelemen utca, Lorántffy Zsuzsanna utca, ezen belül a Szinva-híd felújítása is megtörtént, Muhi 
utca, Ifjúság útja, Szabó Károly utca, Fonoda utca, Besenyői utca, Pozsonyi utca, Kuruc utca, 
Kassák Lajos utca, Babits Mihály utca. A Kuruc utcai útépítés kapcsán elmondja, hogy 
évtizednyi várakozás után került sor a teljes úttest és parkoló felújítására, minőségi munkát 
végeztek. A kivitelező és a terület másik önkormányzati képviselője /közös területük Novák 
Józsefné képviselő asszonnyal/ arra is figyelemmel voltak, hogy a közrendészeti szervekkel és 
a seriffekkel közösen kezelték azt a kényelmetlenséget, melyet a lakóknak el kellett viselniük. 
Az elmúlt hetekben személyesen találkozott az ott lakókkal, akiknek egyöntetű véleménye az, 
hogy érdemes volt ezeket a kényelmetlenségeket elviselni, mert ilyen mértékű és ilyen 
minőségű útfelújítást az elmúlt évtizedekben nem tapasztaltak. A Településszerkezeti Tervhez 
kapcsolódóan elmondja, hogy Miskolc városnak nincs igazi nagy főtere. Miskolc eddigi 
fejlődése során ennek kialakítására nem is volt lehetőség. Bizodalmát fejezi ki, hogy jelen 
előterjesztés alapján néhány éven belül Miskolc városának a XXI. század elvárásainak és 
kihívásainak megfelelő főtere lesz, mely az Avas városrészt és a főutcát összekötő, igazi 
közösségi térré fog válni. Köszöni a meghallgatást.  

 
- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. - 

 
Dr. Kiss János alpolgármester: Hubay Györgynek adja meg a szót.  
 
Hubay György: Az útfelújításokkal kapcsolatosan az ellenzék az elmúlt egy órában elhangzott 
kritikáira reagál. Elmondja, hogy a Jobbiknak nem volt még esélye arra, hogy várost vezessen, 
így bátran kritizálhat, a baloldal már vezette ezt a várost, de ilyen volumenű felújítás nem 
történt azon időszakban. Véleménye szerint ez az utóbbi idő legnagyobb volumenű felújítása. 
Hangsúlyozza, a jelen városvezetés által a Kormányhoz benyújtott kérelem alapján 1 milliárd 
Ft vissza nem térítendő támogatást kapott a város útfelújításra. A miskolciak figyelemmel 
kísérik az utak felújítását, ezért is kellett a lakossági igényeket figyelembe venni, nem kívánja 
felsorolni a felújított utcák sorát. Tájékoztatásul elmondja, hogy tervben van például a Kiss 
Ernő utca felújítása kettő réteg aszfalttal, a Szinva-part mentén a korlátok teljes felújítása, a 
Lidl áruház és a KRESZ pálya közötti terület is új járdát kap majd. Ez a hatalmas forgalmat 
lebonyolító útszakasz megújul. Tervezés alatt van továbbá a belvárostól Diósgyőrig egy új 
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kerékpárút kiépítése. A teljes útfelújítási projekt kapcsán elmondja, hogy a projekt nyertese 
Diósgyőr, de a teljes város területén kívánják tovább folytatni ezen fejlesztést. Megköszöni a 
figyelmet.  
 
Molnár Péter: Az útfelújítások tekintetében méltatja az elmúlt hónapok munkáját. A város 
lobbi erejét mutatja, hogy 1 milliárd Ft-os útfejlesztést sikerült kormányzati, vissza nem 
térítendő támogatásból a városba hozni. Emlékei szerint ekkora volumenű, ilyen léptékű, ilyen 
gyorsan lezajló útfelújítás nem volt Miskolcon. Külön kiemeli, bár még csak tervezési szinten 
van a kerékpárutak továbbépítése. Ez csatlakozik a város green city filozófiájához. 
Szükségesnek tartja minden alternatív közlekedési lehetőség fejlesztését. Fontosnak tartja a 
közösségi közlekedés mellett a kerékpáros közlekedés preferálását, melyhez megfelelő 
infrastruktúra szükséges. Ennek a megteremtésén dolgozik a jelen vezetés, példaként említi a 
Martin-kertvárost Miskolc-Szirmával összekötő kerékpárutat, illetve a Tiszai-pályaudvartól a 
Bükk kapujáig, Diósgyőrig tartó kerékpárutat, mely jelen Fidesz-KDNP Frakció vezetése alatt 
készült el. Fontosnak tartja, hogy elkészüljön a Városház teret az Újgyőri főtérrel összekötő 
kerékpárút. A Frakció támogatja egy reprezentatív főtér kialakítását. Úgy véli, hogy 
évtizedekkel ezelőtt is volt már róla terv, hogy a Városház tér környékén alakuljon ki a főtér, 
de nem valósult meg. Bízik benne, hogy a Fidesz-KDNP kormányzás alatt egy méltó főtér tud 
megvalósulni, mely a város ikonikus épületei (Avas-kilátó, Avasi Templom, Városháza) között 
is egy összeköttetést jelentene. Támogatják továbbá a Szinva-patak kibontását. 
 
Szécsényi Marianna: Az előző felszólalók is azt bizonyítják, hogy a városvezetés kiemelt 
figyelmet fordít a városban élő polgárok, a városban tevékenykedő gazdasági társaságok 
szolgáltatásokkal való ellátására. A mostani beszámoló is azt mutatja, hogy az eddig lefolytatott 
egyeztetések eredményesek voltak, hiszen közel 1 milliárd Ft vissza nem térítendő állami 
támogatásban részesült Miskolc. Elmondja, hogy kettő utca tekintetében az ő választókerületét 
is érinti a fejlesztés, a Kassák Lajos utca és a Babits Mihály utca első üteme folyamatban van, 
és a kettes ütemre is sor kerül majd, jelenleg tervezés alatt áll. Az egyik lakó véleményét 
tolmácsolva elmondja, hogy történelmi fejlesztés valósult meg. Egyrészt azért mondható 
történelminek, mert több évtizede, korábban kampányfogásként használták, hogy a Kassák 
Lajos, Babits Mihály utca le lesz aszfaltozva. Másrészt azért, mert nagyon sok fiatal költözött 
az utóbbi időben a fenti utcákba, megtriplázódott az építkezések száma. Úgy gondolja, van még 
feladat Miskolc-Szirmán és Martin-kertvárosban is, vannak még utak, amelyeket fejleszteni 
kellene. Megköszöni a szirmai lakók nevében a városvezetésnek, hogy egy álmuk teljesült. 
Megköszöni a lehetőséget.  
 
Novák Józsefné: Dr. Kovács László képviselőtársa felszólalásához csatlakozik, miszerint a 
felújítások legnagyobb nyertese valóban Diósgyőr lett, de a nyertesek között a Kilián városrész 
is ott van, a városvezetés a kiliáni lakosokra is gondol. Emlékeztet, hogy két éve a Szinva-híd 
felújítására hívta fel a figyelmet. Most, jelen beruházás keretében valósult ez meg. Elmondja, 
hogy a megvalósítás során figyelembe vették a lakossági igényeket, a biztonságot szolgálva 
korlátot építettek. A Lorántffy Zsuzsanna utca kapcsán elmondja, hogy teljes hosszában 
megújul, a Szinva-híd mindkét oldalon járdát kapott. Úgy gondolja, maximálisan figyelembe 
vették a lakossági igényeket, a közlekedést, minden szakmai fórumon megtették az ide 
vonatkozó előírásokat. A megvalósult felújításokból kiemel néhányat, például a Lorántffy 
Zsuzsanna utca egy réteg aszfaltszőnyeg terítést és három darab autóbusz peron felújítást 
kapott. Köszönetet mond a városvezetésnek a településrésszel való foglalkozásért, a 
kivitelezőnek, a Miskolci Önkormányzati Rendészetnek és a Rendészet vezetőjének a 
példaértékű összefogásért, melyet a felújítás során tapasztalt.  
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Dr. Simon Gábor: Elmondja, nem gondolta, hogy egy történelmi közgyűlésen fog részt venni. 
Véleménye szerint, előző este háromnegyed nyolckor marketing napirendként lett kiküldve 
jelen előterjesztés, amihez minden fideszes képviselő hozzá tud szólni, s elmondhatja, hogy a 
körzetében lévő utak felújítása maga a történelem. Ha ilyen butaságokat beszélnek (elnézést 
kér a szóhasználatért), nyugat-európai példát említve, akár egy osztrák faluban járva is látható, 
hogy az utak rendben vannak, az nem történelmi csoda, hanem egy teljesen természetes dolog. 
Hét évig útfelújítások nem voltak, gyakorlatilag csak kátyúzások, melyeket természetesen 
elismer. Ennek eredményeként Miskolc jelentős része úgy néz ki, mintha egy foltvarró szakkör 
lenne, folt hátán folt. Tősgyökeres miskolci képviselőtársai elmondására, „ekkora történelmi 
csodára, miszerint 8 km út megépült nem volt példa”, reagál, hogy rossz a memóriájuk, vagy 
pedig direkt csúsztatnak. Felsorol korábban felújított utcákat, például Papszer utca, Kálvin utca, 
Uitz Béla utca, Fazekas utca, Klapka György utca, Dayka Gábor utca, és további nagy 
volumenű útfelújítások voltak, sokkal nagyobb összegért. Jelen városvezetés hét évig nem 
csinált semmit, ettől függetlenül örül, hogy december 28-án a Kormány is belátta, hogy 
tarthatatlan Miskolcon az utak állapota és biztosított 1 milliárd Ft forrást, a dinamikusan 
fejlődő, jövőbe mutató város fejlesztésére, ennek mindenki örül. Kérdezi, honnan lesz a többire 
pénz, amit hét évig elhanyagoltak, az hogyan lesz megoldva. Örömét fejezi ki, hogy a Mexikói 
út és Lorántffy Zsuzsanna út közötti rész megújult, de a Mexikóvölgynél nincs folytatás. Azt 
gondolja, hogy azt a szakaszt mindenféleképpen bele kellett volna préselni, hiszen egymás 
melletti folytatás fajlagosan olcsóbb költséget jelent, mint amikor oda felvonul egy kivitelező 
csapat. Szorgalmazza az útépítések folytatását, Miskolcnak szüksége van rá, ez a normális 
közállapotok része, nem a történelmi fejlődésé. A főtér kérdésköre kapcsán elmondja, nagyon 
örültek, amikor Polgármester Úr 2011-ben közösségi tervezés keretében megterveztette a 
főteret, bejelentette, hogy itt rögtön építkezés lesz, Miskolcnak új főtérre van szüksége, aztán 
az évek elteltével most új tervek formálódnak, amiről a képviselők részletesen nem tudnak. 
Javasolja Polgármester Úrnak azt, – elkerülendő az Ifjúsági Ház kérdéskörét –, hogy egy főtér, 
mely szimbolikus, fontos területe a városnak, Miskolc Város Közgyűlésében egy önálló 
napirendként szerepeljen. De mielőtt a jogerős építési engedéllyel rendelkezne, mert ha meg 
van az építési engedély, ha meg vannak a látványtervek, akkor már nincs miről beszélni. A 
szabályozási terv kérdésköre erre nem alkalmas, abban csak az van, hol van a határvonal, 
melyik kerül arrébb. A konkrét tartalmát nem jelenti. Kéri ezt vegyék egy jószándékú 
kezdeményezésnek.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Véleménye szerint, ha Dr. Simon Gábor egy marketing 
napirendnek tartja jelen napirendet, akkor lenézi azon miskolciakat, akiknek a mindennapjain 
ez az 1 milliárd Ft-os fejlesztés sokat fog segíteni. Elmondja, hogy ő felelős politikusként nem 
ironizálna azon, hogy ez „csak 1 milliárd Ft” és hogy „hét év után most látja az első egybefüggő 
útfejlesztést”. Elmondja, ha ő egy baloldali párt vezetője lenne, nem példálózna Ausztriával, 
mert amikor még Ausztriával egy államszövetségben éltünk, és utána is, amikor a szovjet 
csapatok még nem vonultak be Magyarországra, nem voltunk messzire Ausztriától. A korabeli 
magyar gazdaságpolitikának folyamatosan az volt a célja, hogy a magyarországi viszonyokat, 
életszínvonalat, beruházásokat Ausztriához zárkóztassa fel. Nem állt rosszul Magyarország 
ezen az úton, körülbelül 75-80%-a volt Magyarországon az egy főre eső GDP, Ausztriához 
viszonyítva. Ha 1945-ben nem jöttek volna a szovjet csapatok és nem lett volna 45 éven 
keresztül baloldali kormányzás, 1956-ban nem hívták volna vissza ezeket a szovjet csapatokat, 
akkor most nem erről beszélnének. Ha 45 év nem esett volna ki a magyar gazdaság 
fejlesztéséből, 45 év elmaradt infrastrukturális fejlesztéseit kellene pótolni folyamatosan. Nem 
arról van szó, mint Ausztriában, hogy folyamatos amortizációs pótlást kell beletenni az 
infrastruktúrába, hanem 45 év elmaradt összes fejlesztését kell amortizációs pótlásban 
megvalósítani. Azon lehetne vitázni, hogy egy aktuális gazdaságpolitikában mennyit költenek 
infrastruktúrára, vagy más típusú fejlesztésekre. De egész Magyarországra elmondható, hogy 
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jelen infrastrukturális helyzet megoldásával kapcsolatos küzdelem oka a 45 év, amit a magyar 
baloldali pártok töltöttek Magyarország irányításával. A főtér megvalósításával kapcsolatosan, 
véleménye szerint nem a Közgyűlés feladata, hogy konkrét terekről vitatkozzon, – egyébként 
ezek a viták már lefolytatódtak itt a testületi ülésen – hanem a város Stratégiai Tervének, a 
városfejlesztési terveknek az elkészítése. Azoknak a stratégiai terveknek az elfogadása, melyek 
mentén a város fejlődni fog, az elfogadása megtörtént már, jelen Közgyűlés által. Az építész 
szakma tisztelete mellett elmondja, hogy a Közgyűlés egy politikai szervezet, itt nem arról kell 
vitatkozni, hogy bizonyos térfalaknak hány méter magasan kell húzódniuk, hanem fejlesztési 
irányvonalakat kell tisztáznia. Úgy gondolja, hogy azt a munkát, amit Képviselő Úr kért, azt 
már elvégezte a Közgyűlés.  
 
Dr. Simon Gábor: Megköszöni a történelmi áttekintést. Elmondja, hogy sok hasonlóság van 
kettejük között, mindketten a Miskolci Egyetem Jogi Karára jártak, de van különbség is. 
Alapvető különbségnek tartja, hogy ő soha nem tolta a Kommunista Párt szekerét, akkor sem, 
amikor Kiss János éppen kommunistának vallotta magát, akkor sem, amikor éppen a KISZ-t 
erősítette. Ezek azok az évek voltak, amikor Kiss János jövőjét a Kommunista Párton belül 
képzelte el, majd amikor a Fideszen belül képzelte, akkor éppen átugrott a Fideszbe, most régi 
elvtársait szidja. Tájékoztatásul elmondja magáról, soha nem volt sem KISZ tag, sem párttag. 
Véleménye szerint az elmúlt hét év hozott jelentős lemaradást, melynek a jelen városvezetés a 
felelőse.  

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. - 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Dr. Kiss János alpolgármester úrnak adja meg a szót. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Elmondja, Tompa Sándor képviselő úr egyszer már 
próbálkozott politikai babérokra törni azzal, próbálnak választást nyerni annak emlegetésével, 
hogy a Kommunista Párt szekerét tolta, párttag volt. Ezt viccnek tartja, a politikai 
teljesítőképesség mélypontjára zuhant a mai napon a miskolci MSZP. Véleménye szerint a 
politika mélypontja, mikor mondanivalók nincsenek, érvek nincsenek, haszonérvelés nincsen, 
amikor egy társadalmat nem lehet politikai érveléssel maguk mellé állítani, akkor hazug 
vádakkal illeti a politikai riválisait. Dr. Simon Gábornak életkoránál fogva már lehetősége lett 
volna politikailag színt vallania. Tájékoztatásul elmondja, hogy 1989-ben lépett a Fideszbe. 
Visszautasítja, hogy a Kommunista Párt szekerét tolta.  
 
Glatz Katalin: Elmondja, hogy bár Dr. Simon Gábor felszólalásában ledegradálta az 1 milliárd 
Ft-os útfejlesztést, mint ahogy a városban zajló többi fejlesztéssel is ezt teszi. Mai, a Diósgyőri 
Várral kapcsolatos felszólalásában is. Ennek ellenére, elmondaná, hogy jelen útfejlesztésnek az 
Avas városrész is örül. Az Ifjúság útjának a Csabai kapu és a Szabadságharc utca közötti 
szakaszát érinti ez a felújítás. Mind a négy sáv új aszfaltréteget kapott, mindkét oldalon 
szegélykő magasítás és járda felújítás is zajlik, jelenleg 68%-ban van kész. Az Avason élők 
valamennyien nyertesei ezen útfelújításnak. A Testvérvárosok útján és a Középszer úton élők 
különösen örülnek, hiszen csak az Ifjúság útjáról tudnak rákanyarodni az utcájukra. Köszönetet 
mond a Magyar Kormánynak és a városvezetésnek, szeretné hallani, hogy az avasi 
képviselőtársai is csatlakoznak ehhez a köszönetnyilvánításhoz. 
 
Dr. Tompa Sándor: A meghívó szerinti 3. napirendi ponthoz kíván hozzászólni, mely a 
Településszerkezeti Tervvel, az Építési Szabályzattal foglalkozik. Nem ért egyet 
Alpolgármester Úrral abban, hogy ennek a Testületnek, mely választás útján jött létre, 
választókat képvisel, nincs kompetenciája abban, hogyan nézzen ki a város főtere. Azt 
gondolja, kevés az, hogy a Településszerkezeti Tervről szóló jogszabály szerinti ábrákat 
megkapja a testület, amire Soós Attila képviselő úr is azt mondta több alkalommal, hogy nem 
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tud rajta eligazodni. Kérdezi, hogyan tudna eligazodni rajta egy átlag városi lakó? Ezért tartja 
fontosnak a tájékoztatást, arról a végeredményről, hogy mit szeretnének ott csinálni. 
Nyilvánvalónak tartja, hogy Főépítész Úr, nagy tekintélyű építészként részt vesz ezekben a 
munkákban, egy ilyen előterjesztést meg tudna fejelni azzal, hogy mit gondolnak oda. Így nem 
egyszerű vonalakról kellene dönteni, nem azzal kiállni a város lakossága elé, hanem 
ténylegesen arról, hogy mit gondolnak erről a területről. Véleménye szerint ez folyamatosan 
nem történik meg, el akarnak titkolni információkat a város lakossága és a képviselők elől is. 
Lehetségesnek tartja, hogy a FIDESZ-KDNP Frakcióhoz tartozó képviselőtársai ismerik, de ő 
nem kap információt Főépítész Úrtól a feltett kérdéseire. Főépítész Úr elmondása szerint ő nem 
látja a terveket. Ezért gondolja, hogy jogosultsága van egy képviselő-testületnek, hogy azt 
megismerje. Alpolgármester Úr szóba hozta a személyét, ezért emlékeztetné, hogy volt már 
egy olyan politikai párttársa, aki végig azt állította, hogy ő nem volt ilyen szervezetnek a tagja. 
 
Révész Péter: Szakmai útra tereli vissza a vitát. A 3. napirendi ponthoz kíván hozzászólni, 
mely beruházásnak az előkészületeivel is foglalkozik. Egy tanulmányban szemet szúrt egy 
olyan nyilatkozat, észrevétel, amelyet a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal 
Földművelésügyi és Erdőgazdasági Főosztálya tett, és idézi, mely szerint Miskolc 11015/2 
helyrajzi számú ingatlannak az átsorolását véderdőről különleges hulladék elhelyezésére 
szolgáló övezetté tenné, és azt ő nem támogatja azért, mert erdőt más célra igénybe venni csak 
kivételes esetben, közérdekkel összhangban lehet. Javasolja továbbá a véderdősávok további 
fásítását a terület tervezésről, lakóövezet védelme érdekében. Ugyancsak észrevételt tesz a 
Bükki Nemzeti Park az Országos Ökológiai Hálózat módosításával, tájvédelemmel, 
beültetésekkel és vízelvezetéssel kapcsolatban. Pár sorral arrébb a Biogáz Kft. pedig egy írásos 
nyilatkozattal ezt az egész észrevételezést, amit a Kormányhivatal tett, áthúzza. Érdeklődik 
afelől, hogy ez miféle és milyen célból szolgálja a város és az önkormányzat működését, és 
milyen közérdekű dolog miatt lett egy véderdő átsorolva veszélyes hulladéktárolóvá? 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Amit Képviselő Úr említett, az az 1000 hektáros terület 
rendezésére vonatkozik, de ez a mostani előterjesztés nem erről szól. Tehát a közgyűlési döntés 
ezt most nem érinti.  
Szilágyi Szabolcs képviselő úrnak adja meg a szót.  
 
Szilágyi Szabolcs: Az útépítéssel kapcsolatban valóban örömteli hírnek tartja, hogy az Ifjúság 
utca megépül, illetve megújul. Reméli, hogy a járdafelújítás folyamán a Szemere Bertalan 
Szakközépiskola bejáratánál lévő járdaszigetekre is aszfalt fog kerülni. Szintén reméli, és talán 
Glatz Katalin képviselő asszony is egyetért abban, hogy a Szentgyörgy utca is meg fog újulni 
a közeljövőben, hiszen ez egy körzethatár, közös érdek lenne. A meghívó szerinti 6. 
napirendhez kíván hozzászólni. A Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás 
megszüntetésével kapcsolatban felmerül néhány kérdés. Ez a társulás Miskolccal együtt 25 
települést foglalt magában. Ezeken a településeken a MESZEGYI nyújtott szolgáltatást. Ha jól 
tudja, a társulás megszüntetésével ezeken a településeken a MESZEGYI feladatai is 
megszűnhetnek. Kérdése, hogy a 24 másik településsel történt-e egyeztetés arról, hogy a 
MESZEGYI tovább folytathatja-e a munkát ezeken a településeken, vagy ha nem, akkor az ott 
dolgozók továbbfoglalkoztatása megoldott-e, esetleg lehet-e számítani elbocsátásokra. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszként elmondja, hogy feladat-ellátási szerződést fognak 
kötni. Mindenkinek megmarad a munkahelye, és természetesen a feladatot, amit eddig ellátott 
a MESZEGYI, el fogja látni a jövőben is. 
 
Pakusza Zoltán: Az útfelújításokkal kapcsolatban szeretné hozzászólását elmondani. Ez egy 
olyan előterjesztés, amire egyszer azt mondja, hogy nagyon jó, tényleg nagy szükség van arra, 
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hogy Miskolcon az utcák megújuljanak. Szomorúnak tartja viszont, hogy erről nem volt előtte 
egy nagyobb konszenzus a képviselők között. Gyakorlatilag nem lett kikérve a képviselők 
véleménye, hiszen például a Lorántffy utcával szemben a Bertalan utca, az Erenyő utca, majd 
a Bollóalja utca, amely a választókörzetének fő útvonala nem került be a felújítandó utak 
listájába. Emlékezhetnek arra, hogy tavaly, és azóta is elmondja a fideszes városvezetés, hogy 
számára rendkívül fontos a Kilián és Pereces is. Jó lett volna egy olyan előzetes egyeztetés, 
mint például a kamera kihelyezések kapcsán, ahol a képviselőknek volt javaslattételi 
lehetősége. Megérti azt, hogy vannak szakmai szempontok, azt viszont nem, hogy nem 
egyeztetnek a terület megválasztott képviselőivel. Csak gondolja, hogy ha vele nem, akkor a 
fideszes képviselő társaival sem egyeztettek. Rákérdezett Polgármester Úrnál, hogy ki döntötte 
el, hogy mely utcák kerülnek majd felújításra. Polgármester Úr válaszát idézi. A városban az 
utak állapotát az Önkormányzat és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. szakemberei 
folyamatosan figyelemmel kísérik, amely alapján egy szakmai listát állítanak össze, prioritási 
sorrendben, a munkák elvégzésére. Ezen listát folyamatosan aktualizálják. Kérése, hogy hagy 
kaphassa meg ezt a listát 2014-től visszamenőleg, hiszen ha ezt folyamatosan aktualizálja a 
Városgazda a város útjaival kapcsolatban, akkor gondolja, hogy ezt nem az idén nyáron kezdte 
meg. Kérése továbbá, hogy a későbbiekben egyszerűbb legyen a javaslattétel, félévenként az 
aktualizált listát szintén várja a Városgazda Kft.-től annak érdekében, hogy legközelebb sokkal 
gördülékenyebben menjen a közös munka. 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Örül annak, hogy a Kormánytól közel 1 milliárd forintos 
úthálózat fejlesztésre kapott támogatásból a választókörzetében a Muhi utca újul meg, amely 
komplett aszfaltszőnyeget kap. Megújítják az útpadkákat, és megtörténik a szikkasztó árok 
karbantartása is. Fontos az, hogy ez az út jó állapotban legyen, hiszen Diósgyőr irányából, 
amióta az MSZP-s városvezetés tönkretette az Újgyőri főtéren a közlekedést, azóta nagyon 
sokan jönnek ebbe az irányba. Simon Gábor képviselőtársától kéri, hogy ne csúsztasson. Úgy 
gondolja, hogy ő is tudja, hogy a Mexikóvölgy és a Vasgyári temető közötti útszakasz az 
„közutas” út, nem az Önkormányzaté, ezért nem került be. Az Önkormányzat csináltatja most 
az utat, amelyre támogatást kapott.  
 
Katona Ferenc: Simon képviselőtársa felelősségre vonta a városvezetést, hogy miért nem az 
egész városban újította fel az utakat, attól ő ennek is örül. Egy egyéni képviselő minden 
beruházásnak örül, és azt is el tudja fogadni, hogy vannak szakmai prioritások. A körzetében 
lévő Fonoda út már 80%-os állapotban van, de ez összeköti a keleti iparterületeket úgy, mint a 
Besenyői utca, és gazdaságélénkítő hatása van, majd ennek a hozadékából talán a többi utat is 
sikerül felújítani. Azzal kárpótolta a selyemréti gyalogosokat, hogy több száz méter járdát 
felújított.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Jakab Péter képviselő úrnak. 
 

- A FIDESZ-KDNP frakció tagjai elhagyják az üléstermet. - 
 
Jakab Péter: Kéri, hogy ilyen gyorsan ne menjenek el amellett, amit Révész képviselőtársa 
mondott, hogy a Szinva mellett van egy véderdő, amelynek az lenne a feladata, hogy védje a 
lakosságot különböző külső behatásokkal szemben. Ebből a véderdőből csinálnak egy 
veszélyes hulladéklerakót, legalábbis ez derül ki abból a mellékletből... 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Elmondja, hogy semmit sem csinálnak, ne terjesszen álhíreket.  
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Jakab Péter: Ne menjenek el ilyen gyorsan amellett, hogy nem ennek a része, aminek a 
mellékletében az szerepel, hogy a Kormányhivatal nem javasolja, hogy véderdőből veszélyes 
hulladéklerakó legyen. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem is lesz az. Ezzel a területtel most nem foglalkoznak. Más 
területtel foglalkoznak. A hosszú felsorolás egy részével foglalkoznak, a többivel nem. 
 
Jakab Péter: Akkor ezt készpénznek veszi. 
 

- A FIDESZ-KDNP frakció visszatér az ülésterembe. - 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Dr. Nehéz Károly képviselő úrnak adja meg a szót. 
 
Dr. Nehéz Károly: Ő is az útfelújításokra szeretne reflektálni. Mindig nehéz kérdés az, hogy 
mit újítsanak fel és mit nem. Azt gondolja, hogy a körzetében a Szabó Károly utcának a 
felújítása mindenképp egy objektív döntés alapján került be a körbe. Örülnek az ott lakók, hogy 
egy 30 éve elhanyagolt, toldozott-foldozott úton végre jól közlekedhetnek nemcsak a 
járművesek, hanem a gyalogosok is. Az esőzésektől akkora tócsák keletkeztek, hogy a víztől 
nem lehetett látni az utat. Ő maga is gondolkodott arról, hogy vajon minek lehetne nagyobb 
prioritása. Görömböly-Tapolca viszonylatban 170 utca van, a tegnapi 4,5 órás lakossági 
fórumon a kérések 85%-a az utak felújításával volt kapcsolatos. Ha prioritási sorrendet kell 
állítani, és figyelembe kell venni azt, hogy a TOP-os pályázatban milyen utak lesznek benne, 
akkor a Szabó Károly utca a körzetében egy teljesen logikus prioritást kapott. Reméli, hogy a 
többi körzetben is így volt. Hiszi, hogy ezt el lehet dönteni lakosságszám-arányosan, a hibák 
számbavételével.  
 
Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Az útfelújítások kapcsán kíván felszólalni. Miskolc városa 
fejlődik, és az egy hatalmas lépés, hogy egy 1 milliárd forintos keretből tudnak gazdálkodni. 
Nagyon sok út megépül, köztük egy híd is. Fontosnak tartja kiemelni, hogy ez nemcsak a 
lakosság érdekeit szolgálja, hanem jelentős gazdasági érdekeket, beruházás-élénkítést is 
végrehajthat, hiszen a jó utakon való közlekedés a gazdasági társaságoknak is nagyon fontos. 
Választókörzetében a Pozsonyi utca került bele a felújításra kerülők körébe, amely nagyon 
hosszú utca, 1 km-es szakaszon kerül felújításra. Nemcsak a felújítás történik meg az 
újraaszfaltozással, hanem parkolóhelyek képzése, illetve akadálymentes járdasarkok 
kialakítása is megtörténik. Ebben az utcában közel 1000 ember lakik, tehát nem kis beruházás 
az, ami most történik. Köszönetét fejezi ki a városvezetés és Polgármester Úr felé. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát 
lezárja. 
 
Bejelenti, hogy az elfogadott tárgyalási sorrendnek megfelelően zárt ülést rendel el. Megkéri a 
vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet. 

 
 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 
 

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 
a közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. – 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a „Közérdekű bejelentésekkel, 
hozzászólásokkal” folytatják munkájukat. 
Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek. 
 
 
Hozzászólók:  

 
Dr. Tompa Sándor: A legutóbbi nyílt közgyűlési ülésen az „elfelejtett városrészről” tett fel 
kérdéseket, amely Diósgyőrt jellemzi. Azóta nagyon sok tipp érkezett, hogy mit tegyen még 
szóvá, mit kérdezzen meg. Ezt a sort folytatja, hogy mi történik az elfelejtett városrészben, 
amely értelmezése szerint a Marx tértől egészen Ómassáig tart.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A Lenin sugárúton.  
 
Dr. Tompa Sándor: Nem jól tudja Polgármester Úr, mert nem miskolci. Győri kapu, majd 
Andrássy, majd Hegyalja utca. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megjegyzi, nem is Marx tér. 
 
Dr. Tompa Sándor: Úgy gondolja, a miskolciak így ismerik. 
A legelső kérdéskör, amit szeretne szóvá tenni, hogy mi lesz a Tókertben. A Diósgyőri Vár 
mellett Tókert néven ismert területen nagymértékű felújítások, kertészeti munkálatok zajlanak. 
Próbálta közérdekű adatkéréssel megtudakolni, de a Hivatal emberei nem voltak partnerek 
ebben. Főépítész Úr sem mondott teljesen igazat abban, amikor megkérdezte, hogy tud-e erről 
valamit. Amikor az adatkérésben megkapta a szerződéseket, akkor derült ki, hogy többek között 
Főépítész Úr javasolta a tájépítészt. Azt látja, hogy a Hivatal mellébeszél. Az anyagból az derül 
ki, hogy valamiféle regionális turisztikai projektről van szó. Kérdése, hogy szerepel-e ez a 
városi támogatott projektek között. Ha valaki oda elmegy, azt tapasztalja, hogy ezt a tetszetős 
fejlesztést nehezen tudják megközelíteni a turisták, a diósgyőriek. Mindenféle 
gyalogösvényeken lehet kísérletezni az oda történő eljutás érdekében. Éppen ezért nyilvános 
bejárást kezdeményez a területen, ahol szeretné, ha a Főépítész Úr, a MIK Zrt., a MIVÍZ Zrt., 
a projektgazda, a kivitelező, Lengyel Katalin – a Városfejlesztési Igazgatóságtól -, és Bartha 
György, érintett képviselő is ott lenne.  
Másik kérdésköre a Lovagi Tornák Tere, ami szorosan kapcsolódik ehhez a területhez. Mikortól 
meddig volt kikapcsolva a taviforrás, a Szent György forrás. Milyen szennyezőanyag volt az 
indoka annak, hogy kikapcsolják a városi ivóvízellátásból, hány lakást, lakost érintett a 
szennyezés, illetve akiket ki kellett kapcsolni az ivóvízellátásból. Kérdése továbbá, hogy lesz-
e még ott a jövőben lóistálló sátortábor. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a kérdéseket. 
Az első kérdésre a válasza, hogy a bejárást majd megteszik az érintett felekkel. 
Második kérdésre a válasza, hogy azóta van monitoring, mióta az előző városvezetés 
agyonfertőzte a várost, mert az már a mostani idejében indult el. Teljes biztonságban van és volt 
is a város ivóvízellátása, a legkisebb rezdülésre is jelez a monitoring rendszer. Abban a 
pillanatban azt az adott forrást kizárják, egy-két nap alatt általában rendeződik ilyenkor a víz 
minősége. A Szinvából jövő víz nagyon gyakran le van zárva, ott nagyon sok esetben van az, 
hogy lajtos kocsi hordja a vizet. A vezetés nagyon óvatos. Abban a pillanatban, hogy valami 
szennyező anyag kerül az ivóvízbe, akkor más forrásból oldják meg a vízellátást.  
 
Révész Péter: Két dolog kapcsán szeretne megnyilatkozni. Az egyik, hogy a Vasgyári utca 7. 
szám alatti ingatlan bérlői keresték meg, mert kaptak egy olyan papírt, hogy az ingatlant 
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eladták. Nem tudják, hogy mi lesz velük a továbbiakban. Szeretnék a bérlők tudni, hogy milyen 
további teendőik vannak, hova kerülnek tovább.  
Másik téma az útfelújítással kapcsolatos. Két utca lakói keresték meg, az egyik a diósgyőri 
Bölcs utca, a másik a szirmai Rét utca. Ezen utcai lakói is szeretnének a nagy volumenű 
felújításokból kapni egy kis részt. Megjegyzi, a Bölcs utcában is már évek óta ígérik, hogy lesz 
aszfalt. Elmondja, hogy egyik utca sem nagy utca. A Rét utcaiak szándéka olyannyira komoly, 
hogy – hangsúlyozza, nem az ő kérésére – saját elhatározásból aláírást gyűjtöttek az utcájuk 
aszfaltozására. Kérték, hogy kérelmüket és aláírásaikat nyújtsa át Polgármester Úrnak, mely 
kérésnek eleget tesz.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a felszólalást. Az első kérdés kapcsán elmondja, 
hogy nincs tudomásuk erről az információról. Megjegyzi, vételi szándék nem volt ezzel 
kapcsolatban, de megnézik a MIK rendszerében, hogy volt-e ilyen jellegű felkérés vagy kérés. 
Hangsúlyozza, tudomása szerint különösebben nem akarnak az ingatlannal kezdeni semmit. 
 
Bartha György: Két dolog kapcsán szeretne kérdezni. Semmitmondó választ adott 
Polgármester Úr az augusztusi vízszennyezésre. A júniusi lovasverseny után, amikor a lovak a 
várárokban voltak elhelyezve, már volt látható szennyeződés, amit mértek a tavi forrásnál. 
Augusztusban ez nagyon komoly volt, ami miatt le is kellett zárni. Beismerése a lovak általi 
szennyezésnek, hogy a szeptemberi lovasversenyre már az aszfaltos parkolót használhatták 
csak a lovak elhelyezésére. Kérdése, hogyha már júniusban probléma volt, akkor ki 
engedélyezte azt, hogy augusztusban is ott legyenek elhelyezve a lovak, a várárokban, valamint 
a Diósgyőri Strand területén.  
A nyár folyamán ismételten sokan fordultak hozzá, kérték a diósgyőriek, hogy kérdezzen a 
Diósgyőri Strandról, megnyitják-e még valaha. 
Harmadik kérdése szintén választókerületét érinti. A Diósgyőri Katolikus Templomnál balkézre 
az egyik út a Bartók Béla utca felé, a másik a Puskás Tivadar utca felé megy. Panaszkodnak a 
Puskás Tivadar utcai lakók, valamint megemlítette már Főtisztelendő Úr is, hogy a közlekedési 
táblák értelmezése nem egyértelmű, különösen annak, aki nem ismeri ezt a területet. Kérdése, 
hogy van-e arra lehetőség, hogy az az útszakasz, amelyik a Bartók utcára megy rá, arra egy 
nagy feliratot felfestenének, hogy „Vár” és egy nyilat a vár irányába, amivel tudnák segíteni a 
turistákat.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a felszólalást. 
Természetesen van arra lehetőség, hogy megvizsgálja a feladatkörrel rendelkező osztály ezt a 
kérdést és döntési javaslatot terjesszen elő. 
Visszatérve – újra – a vízbázis védelemre, hangsúlyozza, nem történt semmiféle fertőzés a 
városi vízhálózatban. Az, hogy láthatóan zavaros volt a víz vagy szennyezett volt, erről nem is 
hallott. 
 
Bartha György: Megjegyzi, ilyet nem is mondott.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Hallgassák vissza a hangfelvételt, ezt mondta Képviselő Úr, 
hogy láthatóan szennyezett volt, konkrétan ezt mondta. 
A terület fejlesztése kapcsán elmondja, hogy ameddig a vár nem lesz befejezve, biztos, hogy 
strandot sem lehet építeni, sem üzemeltetni. 
 
Kovácsné Budai Mária: Elmondja, hogy a FIDESZ-KDNP Frakció hosszú ideje már, ilyenkor 
ősszel megszervezi az őszi zöldségvásárt. Ez minden évben nagy sikerű a lakosság körében. 
Szeptember elejétől zajlik a vásár, több helyszínen, jutányos áron tudják eljuttatni a zöldséget 
a lakossághoz, de lehetőség van a házhozszállításra is. Körzetében három helyen lesz zöldség 
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vásár: pénteken a Tizeshonvéd utcán 15.00 órától, szombaton a Mátyás király utcában reggeltől, 
26-án pedig a Jókai Református Általános Iskola mellett. Az idős embereknek ez nagy öröm. 
Tájékoztatja még a Tisztelt Közgyűlést, hogy a Magyar Posta újra kézbesíti az idős embereknek 
a Salkaházi Program keretében a 10.000 Ft-ot. Megköszöni a felszólalási lehetőséget.  
 
Fodor Zoltán: A tavalyi évben elfogadott Sportkoncepció egyik állomása az Avas-tetőn a 
sportpálya salakpályájának rekortán pályává alakítása volt. Elmondja, hogy tavaly megkérdezte 
mikor lesz kész, melyre azt a választ kapta, hogy időjárásfüggő, bizonyos hőfok alatt nem lehet 
elkészíteni, talán az idén meglesz. Az idén megint nem történt semmi, és itt van a rossz idő. 
Kéri, hogy aki ebben az illetékes, nézzen utána, mikor lesz ebből valami, melyről írásban kér 
választ.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszként elmondja, hogy az a pályázat nem nyert, így nem 
lesz a pálya elkészítve most, de szeretnék a jövőben megvalósítani.  
 
Fodor Zoltán: Megköszöni a választ. Dr. Kiss János alpolgármester úrtól kérdezi, hogy 
körülbelül 3 hónappal ezelőtti Közgyűlésen – melyet Alpolgármester Úr vezetett – feltett egy 
kérdést. Kérdése szerint egyre kevesebb fő dolgozik a Miskolci Városgazda Kft.-nél, 950 fő 
foglalkoztatása lehetséges, ennyi főre van engedélyezés a foglalkoztatás szempontjából. Akkor 
580 fő volt foglalkoztatva, augusztus 30-án 550 fő, tehát hiányzik 400 fő. Kérdezi, hogy mit 
kíván tenni a városvezetés ebben az ügyben? Nagyon nagy a létszámhiány, egyre kevesebb 
embert tud a Városgazda Kft. közfoglalkoztatásban foglalkoztatni. Három hónappal ezelőtt 
ígérte Alpolgármester Úr, hogy próbálnak valamit kitalálni. Nem számon kér, csak érdeklődik, 
van-e már valami megoldás. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszként elmondja, hogy sajnos nincs több ember, ennyi van. 
A gépesítésben gondolkodnak, hosszú távon az lehet a megoldás. 
 
Fodor Zoltán: Köszönetet mond Schweickhardt Gyula igazgató úrnak és a Városgazda Kft. 
teljes állományának, hogy a nyár folyamán, a körzetében keletkezett valamennyi kátyút 
megcsinálták, illetve az útburkolati jelek felfestése is megtörtént. Kettő darab zebra kimaradt, 
de megbeszélte Igazgató Úrral és azt majd pótolják. 
 
Pakusza Zoltán: Korábbi felszólalását folytatja. A MIVÍZ Kft.-vel kapcsolatban elmondja, 
hogy a cég által végzett munkák mindig késnek. A Honszerző utcai híd már hónapok óta nem 
használható. Ez egy olyan közlekedési csomópont Perecesen, ahol 200-300 lakót érint a kérdés. 
Elmondja, hogy a környező utcákon járnak a szemetesek, a teherautók, így tönkre teszik a 
mellette lévő utcákat. Ha gyorsan nem sikerül megjavítani a hidat és a vízvezetéket onnan 
kivenni, akkor az összes többi utca is tönkre fog menni a környezetében és további komoly 
problémák lesznek. Kéri a MIVÍZ Kft. szakembereit, hogy minél előbb tegyék ezt az utcát 
rendbe. Következő felvetésében elmondja, hogy elégtelennek érzi a hatósági intézkedéseket, a 
Vadász-köz utcában, ahol be van vezetve a szennyvíz, van olyan ingatlan mely ennek ellenére 
nincs rákötve a hálózatra. Elmondja, hogy ő Jegyző Úrtól írásban kérte, hogy kötelezze a lakót 
a szennyvízhálózatra való csatlakozásra. A hozzá érkezett jelzések alapján 2015-ben, ezt már a 
Rendészet is megtette, és azóta sem történt meg a rákötés. A nyáron újabb probléma lépett fel, 
most már víz, szennyvíz folyik ki az utcára, így folyamatosan áztatja azt. Ennek a problémának 
a megoldásában jó lenne, ha minél hamarabb lépne a város. Tájékoztatásul elmondja, hogy az 
utca szépen rendezett, ezzel az egy portával van probléma. Jegyző Úrnál vannak az adatok, kéri 
az erélyes, hatósági fellépést az ügy megoldása érdekében. Megköszöni a felszólalási 
lehetőséget.  
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az ügy a Járási Hivatal 
hatáskörébe tartozik, továbbítani fogja a bejelentést a megfelelő helyre. Fontosnak tartja a 
probléma megoldását. Számonkérési lehetőséget ígér Pakusza képviselő úrnak.  
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai kivonulnak az ülésteremből. – 
 

Jakab Péter: Köszönti a jelenlévőket. Elmondja, hogy közel fél éve, hogy jelen városvezetés 
kiszervezte a közétkeztetést egy olyan cégnek, akinek a nevét beírva a google keresőbe, mindig 
Mészáros Lőrinc nevébe „botlik”. Emlékeztet, hogy fél éve azt ígérte a városvezetés, hogy a 
kiszervezéssel javulni fog a közétkeztetés színvonala. Megkérdezi, hogy az már a javuló 
minőség része, hogy a gyerekek uzsonnára egy szelet csupasz kenyeret, egy saláta levéllel és 
egy szelet sajttal kapnak? Megkérdezi a Fidesz Frakció képviselőit, hogy ők elégedettek-e a 
miskolci közétkeztetés színvonalával, elfogadhatónak tartják azt, hogy esetenként gyermekek 
éhesen ülnek végig tanórákat, majd éhesen mennek haza az iskolából, mert az ételnek vagy a 
mennyisége, vagy a minősége nem megfelelő? A jelenlévő Fidesz-es képviselők számából úgy 
ítéli meg, hogy a kérdéskör nem érdekli őket. Reméli, hogy a folyosói tévén, rántott húsos 
szendvics evése közben nézik a felszólalását, ezért megmutatja nekik, hogy múlt hét hétfőn 
tízóraira mit kaptak a miskolci gyerekek enni. /Átad Polgármester Úrnak egy csupasz kiflit./ 
Megjegyzi, hogy a miskolci szülők a közétkeztetésben ezért a kifliért 72 Ft-ot fizetnek, drága 
kiflinek tartja. Ezért nem az állandóan pereskedő céget hibáztatja, hiszen ő egy profitorientált 
vállalkozás, nyilván a nyereségért jöttek Miskolcra. Elmondja, hogy a Fidesz képviselőit 
hibáztatja, mert valamiért nekik fontosabb ennek a cégnek a nyeresége, mint a miskolci 
gyerekek étkeztetése. Reméli, hogy Polgármester Úr is egyetért azzal, és nem veszi sértésnek, 
ha azt mondja, amennyi jut a miskolci gyerekeknek, annyi jusson Miskolc Polgármesterének 
is.  
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. - 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Borbélyné Bucskó Andreát, hogy reagáljon a 
felszólalásra.  
 
Borbélyné Bucskó Andrea: Elmondja, hogy a közétkeztetés kapcsán az elmúlt időszakban is 
kaptak már jelzéseket, észrevételeket. Az Önkormányzat folyamatosan ellenőrzi a közétkeztető 
cég munkáját, számos pozitívumról tudna beszámolni, ami az elmúlt időszakban történt. Az 
ellátottak minden szektorát ki tudná emelni. Amennyiben a Testület tagjai fontosnak tartják, 
számos ilyen pozitívumról be tud számolni. Mind minőségben, mind mennyiségben, az ellátás 
formájában, helyében, számtalan helyen igazodtak az ellátottak igényeihez és elvárásához. Így 
az oktatási intézményekben is, a gyerekeknek járó nyersanyagnorma tekintetében nem történt 
változás attól, hogy a szolgáltatást más látja el. Ugyanazt tartják be, amit korábban az 
Önkormányzat is alkalmazott, ugyanannyi nyersanyagnormából gazdálkodnak, ugyanazok a 
törvényi előírások vannak betartva és szakemberek ellenőrzik folyamatosan a napi, heti és havi 
étlapokat is, hogy az ellátottak igényeinek, a vonatkozó előírásoknak megfelelően történjen a 
feladat ellátása.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a választ.  
 
Szilágyi Szabolcs: Sajnálattal mondja, hogy már nem telhet el Közgyűlés úgy, hogy a FIDESZ- 
KDNP vezetés ne uszítaná a nyugdíjasokat a Jobbik ellen. Pedig három bírósági döntés is 
született. A legutóbbi bírósági ítélet jogerősen arra kötelezte a Fidesz miskolci frakcióvezetőjét, 
hogy kérjen bocsánatot Jakab Pétertől, amiért hazudott a nyugdíjasoknak a Jobbikról. Három 
elmarasztaló bírósági ítélet is született a hazudozásaik miatt. Véleménye szerint rosszabbak, 
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mint Döbrögi, ő értett a három büntetésből, ők kérnek még. Hubay György képviselő urat idézi, 
„hallani kell az idők szavát, lépni kell”. Felkéri a FIDESZ-KDNP-s városvezetést, lépjen le. Ezt 
várja a nép, ezt várják többek között a szépkorúak is, hiszen látható, hogy gyűlölködésen, 
hazugságokon kívül mást nem tudnak nekik nyújtani. Azzal, hogy három bírósági ítéletet is 
figyelmen kívül hagytak. Nagyon rossz üzenetet közvetítenek a társadalom felé. De folytassák 
továbbra is. Ha Jakab Péter szót kér, továbbra is vonuljanak ki a közgyűlési teremből, de ne 
csak a teremből, hanem Miskolc városából is. Véleménye szerint a városvezetés nem a 
miskolciakat képviseli, hanem a Fideszt. Ha ennyire szeretik a narancsot, akkor zöldségesnek 
kellett volna menniük. János evangéliumából idéz,”az igazság szabaddá tesz”.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a választ. Úgy látja, hogy Képviselő Úr átállt 
népnevelővé, mert ennek a hozzászólásnak semmi közérdekű érintettsége nem volt.  
 
Katona Ferenc: A Közlekedési Társasághoz írásban eljuttatott kérését szeretné megerősíteni. 
A Selyemrétről a Búza-téri piacra autóbusszal járók nevében szól. Kérésük, hogy visszafelé 
jövet ne kelljen átszállni, és ne kelljen lemenni a meredek lépcsőn az aluljáróba. Kéri ezt 
szakmai kihívásként kezelni, méltányolni a kérést. Ennek a megoldását már az előző ciklusban 
is kérte.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Tavaszi Közgyűlésen feltett kérdése, mostanra megoldódott, miszerint 
a Szabadság utca 2. szám alól a Rendészet segítségével a lakókat kiköltöztették. A MIK 
segítségével pedig sikerült félig lebontani az ingatlanegyüttest. Kérdezi, hogy mikor fog 
folytatódni az épület tovább bontása, mikor tudja majd az Önkormányzat értékesíteni az 
ingatlant? 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Írásban kap választ. 
 
Badány Lajos: Kérdése a Martin-kertvárosban található MVSC sportpályára vonatkozik. 
Elmondja, hogy egy korábbi Közgyűlésen Polgármester Úr azt mondta, hogy az „érintett felek 
addig szórakoztak, amíg ez a fejlesztési beruházás nem valósult meg”. Kérdezi, hogy van-e 
előrelépés ebben az ügyben? A terület derékig gazban áll, a sportolók, illetve a helyi lakosok 
elől le van zárva a sportpálya. Tudomása szerint egy sportbarát kör aláírásgyűjtést szervezett, 
melyet el is juttattak a terület fideszes képviselőjének, Katona Ferencnek. Mivel Katona Ferenc 
képviselő úr hozzászólásában nem érintette ezt a témát, ezért kérdezi ő, hol tart az MVSC pálya 
ügye, mikorra várható a beruházás befejezése, illetve a pálya újbóli megnyitása? 
 
Dr. Kriza Ákos Polgármester: Az MVSC pálya munkaterületnek át van adva, a munkálatok 
befejezésének határideje következő év február 26. vagy 27. napja. 
 
Dr. Kiss János Alpolgármester: Jakab Péter frakcióvezető úr szavaira reagálva szól. Jakab 
Péter azt mondta, hogy a Fidesz Frakció azért vonul ki, mert érzéketlen a közétkeztetési és az 
ifjúságpolitikai kérdésekben. Nem azért vonul ki a Fidesz Frakció, hanem, mert nagyon 
érzékeny a nyugdíjas politikára. Véleménye szerint valami elcsúszás van Képviselő Úr 
kommunikációjában. Elmondja, hogy a Fidesz kormányzati szinten is szívén viseli a 
közétkeztetést. A Kormány folyamatosan bővíti ki a gyermekétkeztetés és a tankönyvellátás 
tekintetében az ingyenességet. Nagyon is odafigyelnek, hogy az ifjúság minél egészségesebben 
tudjon étkezni, minél többen jussanak hozzá a jó minőségű, egészséges magyar ételhez, amire 
szüksége van, ami a gyerekeket megilleti. A szünidei étkeztetés is bekerült az ingyenes ellátások 
sorába. Jakab Péter képviselő úr teátrális, kifli mutogatását nem ide a Közgyűlésbe valónak 
tartja. Nem gondolja, hogy ez hitvita, de képtelenségnek tartja és sem jogszabály, sem a város 
kultúrája nem engedi meg azt, hogy valakik egy étkezésre egy darab kiflit kapjanak. Véleménye 
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szerint megbizonyosodni arról, mi folyik a miskolci közétkeztetésben úgy lehet, hogy el kell 
menni, enni kell az ételből, meg kell kóstolni. Azt gondolja, hogy ez nagyon teátrális volt, de 
nem alkalmas arra, hogy komoly kritikát mondjon a miskolci közétkeztetésről. Hozzáteszi, 
(ahogy Igazgató Asszony is elmondta), éppenséggel teljesen más híreket hallanak. 
Lehetségesnek tartja, hogy Képviselő Úr álhíreket hall, ezeknek felül és megpróbálja ezeket az 
álhíreket ilyen teátrális módszerekkel bemutatni. Elmondja, ellenben ők más híreket hallanak, 
olyanokat, mely szerint meg vannak elégedve az ételnek a minőségével, az ételnek a 
mennyiségével. Elmondja, azokat a híreket hallják, hogy akik eddig nem vették igénybe ezt a 
szolgáltatást, azok is egyre többen csatlakoznak.  
 
Dr. Kriza Ákos Polgármester: Jakab Péter képviselő úrnak jelzi, hogy az átadott kiflit nem 
kaphatták hétfőn, mert az egy friss kifli, vagyis itt is egy csúsztatás történt. 
 
Molnár Péter: Szilágyi Szabolcs képviselő úr szavai kapcsán kíván felszólalni. Véleménye 
szerint méltatlan hangnemben nyilatkoznak bizonyos témában. Elmondja, hogy a tény az tény 
marad, az elhangzott szó, az elhangzott mondatok, az elhangzott célzások megmaradnak, azokat 
értette mindenki. A miskolci FIDESZ- KDNP Frakciószövetség, Dr. Kriza Ákos polgármester 
úr döntése volt 2014-ben létrehozni egy programot, a Salkaházi Sára Programot. Melyet azóta 
nagyon erős tartalommal megtöltöttek, kibővítettek, melynek keretében a következő napokban 
a miskolci nyugdíjasok, azok, akik kérték, igényelték, mert megérdemlik, megkapnak 10.000.- 
Ft támogatást az Önkormányzattól. Elmondja, hogy abban a vitában Jakab Péter a Jobbik 
frakcióvezetője olyan szavakat mondott, melyeket mindenki értett, továbbá a Jobbik pártelnöke 
azt írta, hogy a „nyugdíjasok szájából szennyvíz folyik”. Kérdezi, mi ez, ha nem durva sértés? 
A miskolci FIDESZ-KDNP Frakció úgy gondolja, hogy továbbra is kiáll a miskolci 
nyugdíjasok, a miskolci szépkorúak mellett. Nem érdemelnek bántást, azt érdemlik, hogy az 
Önkormányzat támogassa őket és kiálljon mellettük. Ezért továbbra is kiállnak a politikájuk 
mellett, a Közgyűlésben (ahogy Dr. Kovács László frakcióelnök elmondta), továbbra is úgy 
gondolják, hogy ki kell vonulni, azért, mert bizonyos dolgok miatt bocsánatot kellene kérni. A 
miskolci Önkormányzat és a magyar Kormány továbbra is a nyugdíjasok mellett áll, ezért van 
az, hogy bár az infláció alig érzékelhető, mégis nyugdíjemelésről van szó. Úgy gondolja, hogy 
az értékekről és eredményekről kell beszélni, ezeket kell bemutatni, büszkék a Salkaházi Sára 
Programra, örömmel támogatják a miskolci nyugdíjasokat.  
 
 
Dr. Kriza Ákos Polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező. 
 
Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik. 
 
 

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 1/2017.(II.21.) 
önkormányzati rendelet módosítására (I. féléves korrekció) 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 
dönteniük, melyhez módosító indítványt nyújtott be. Jelen előterjesztéshez Pakusza Zoltán 
képviselő úr 5 módosító indítványt nyújtott be. Elsőként a módosító indítványokról 
döntsenek. Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztői módosító indítványról. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 3 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett az előterjesztői módosító 
indítványt elfogadta. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy döntsenek Pakusza Zoltán képviselő úr módosító 
indítványairól. Kéri, szavazzanak az 1. módosító indítványáról.  
 

A Közgyűlés 7 igen, 16 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a 2. módosító indítványáról. 

 
A Közgyűlés 7 igen, 15 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most a 3. módosító indítványáról döntsenek.  
 

A Közgyűlés 7 igen, 14 nem szavazattal, 2 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Képviselő úr 4. módosító indítványáról.  

 
A Közgyűlés 7 igen, 14 nem szavazattal, 2 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, Pakusza Zoltán 5. módosító indítványáról szavazzanak.  

 
A Közgyűlés 7 igen, 14 nem szavazattal, 2 
tartózkodás mellett nem fogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most döntsenek a rendelettervezetről, a módosító 
indítványok kapcsán hozott döntésekre figyelemmel. A rendeletalkotáshoz minősített többség, 
legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 
A Közgyűlés 17 igen, 5 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett megalkotta a 21/2017. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 2017. 
évi költségvetéséről szóló 1/2017.(II.21.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képzi./ 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.  

 
A Közgyűlés 17 igen, 6 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az I. határozati 
javaslatot és meghozta a  
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148/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy: a költségvetéshez kapcsolódó fejlesztési célú hitelek, kölcsönök 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 1/2017. (II.21.) önkormányzati rendelet 
módosítására (I. féléves korrekció)” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 

1. A Közgyűlés dönt a 2017. évi költségvetési rendeletének 5. mellékletében szereplő, 
előző évekről áthúzódó fejlesztési célú feladatainak megvalósításához előirányzott, 
legfeljebb 2.607.856.598 Ft összegű hitelek/kölcsönök igénybevételéről. 

2. A Közgyűlés jóváhagyja a hitelek/kölcsönök igénybevételéhez szükséges, az 
Önkormányzat Beszerzési Szabályzatának rendelkezései szerinti, jelenleg folyamatban 
lévő feltételes beszerzési eljárás lefolytatását. 

3. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a feltételes beszerzési eljárást lezáró 
döntést hozza meg, és a kapcsolódó hitel/kölcsön szerződést, szerződéseket 
Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló törvény szerinti Kormány engedélyeztetést 
követően – a Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság elnökének ellenjegyzése 
után –, egy évi türelmi időt követő 10 éves törlesztés mellett írja alá. 

4. A Közgyűlés a hitelek/kölcsönök biztosítékaként az Önkormányzat saját bevételét 
határozza meg. 

 

Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal, illetve folyamatos 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta a II. határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

149/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből 

eredő fizetési kötelezettségei várható összege a 2018-2020. évekre 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 1/2017. (II.21.) önkormányzati rendelet 
módosítására (I. féléves korrekció)” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. 
évi CXCV. törvény 29/A. §-ában kapott felhatalmazás alapján az Önkormányzat egyes saját 
bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek várható 
összegét a 2018-2020. évekre a jelen határozat 1. és 2. melléklete szerint állapítja meg. 
 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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2. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 
40/2012.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 
döntetniük, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal 2 tartózkodás 
mellett megalkotta a 22/2017. önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
 
3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, 

valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 
21/2004.(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy 
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a határozati javaslatról döntenek. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 6 nem szavazattal 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot és meghozta a  
 
 

150/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének keleti gazdasági terület 

és Szent István tér környezetét érintő módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének 
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése - a jelen határozat melléklete 
szerinti tartalommal - jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének 
módosítását. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Városépítészeti Főosztály 
Határidő:  azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről szavaznak. A rendeletalkotáshoz 
minősített többség szükséges. 

A Közgyűlés 16 igen, 5 nem szavazattal, 3 
tartózkodás mellett megalkotta a 23/2017. 
önkormányzati rendeletét a Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. 
(VII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 

4. napirend: Javaslat az Avasi református templomban található önkormányzati 
tulajdonú önkormányzati megrendelés alapján legyártatott orgona közcélú 
adományként történő használatba adására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

151/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Avasi református templomban található önkormányzati tulajdonú 

önkormányzati megrendelés alapján legyártatott orgona közcélú adományként 
történő használatba adása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Avasi református templomban található önkormányzati tulajdonú önkormányzati 
megrendelés alapján legyártatott orgona közcélú adományként történő használatba 
adására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati 
rendelet 12.§ (3) bekezdése alapján 2017. október 1. napjától az Avasi Református 
templomban található önkormányzati megrendelés alapján legyártatott orgonát 
kulturális közfeladatainak ellátása céljából a Miskolc-Avasi Református Egyházközség 
részére ingyenesen, közcélú adományként határozatlan időre használatba adja. 
 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. pontjában rögzített 
feltételekkel a használati szerződés megkötésére. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:    azonnal 
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5. napirend: Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

152/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  a „Miskolc-Bükkszentlászló, Temetői út partfalsuvadás helyreállítása” és a 

„Miskolc, Tóth-sor 568. sz. ingatlan mögötti partfalcsúszás helyreállítása”, valamint 
a „Miskolc-Tapolca, Zempléni u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” című vis 
maior pályázatok benyújtására vonatkozóan a Közgyűlés utólagos tájékoztatása és 
jóváhagyása, a pályázatokhoz kapcsolódó döntések meghozatala és a pályázatokhoz 
szükséges önrész biztosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a vis 
maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza.  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ában foglaltak 
szerint tudomásul veszi a Polgármester utólagos tájékoztatását „Miskolc-Bükkszentlászló, 
Temetői út partfalsuvadás helyreállítása” és a „Miskolc, Tóth-sor 568. sz. ingatlan mögötti 
partfalcsúszás helyreállítása”, valamint a „Miskolc-Tapolca, Zempléni u. út- és vízelvezető 
rendszer helyreállítása” tárgyú, vis maior pályázatok benyújtásáról. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály 
Határidő:   azonnal 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc-Bükkszentlászló, 
Temetői út partfalsuvadás helyreállítása” és a „Miskolc, Tóth-sor 568. sz. ingatlan mögötti 
partfalcsúszás helyreállítása”, valamint a „Miskolc-Tapolca, Zempléni u. út- és vízelvezető 
rendszer helyreállítása” című, vis maior káresemények elhárítása érdekében benyújtott 
pályázatokhoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló 
9/2011. (II.15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés c) pontja szerinti nyilatkozatot adja: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az Önkormányzat 
nem rendelkezik a közterületeire vonatkozó, káreseményhez kapcsolódó biztosítással, így annak a 
„Miskolc-Bükkszentlászló, Temetői út partfalsuvadás helyreállítása” és a „Miskolc, Tóth-sor 568. 
sz. ingatlan mögötti partfalcsúszás helyreállítása”, valamint a „Miskolc-Tapolca, Zempléni u. út- 
és vízelvezető rendszer helyreállítása” című pályázat anyagához történő csatolása nem lehetséges.                         
Az Önkormányzat vállalja a károsodott ingatlannak a költséghatékonyság és a megvalósíthatóság 
szempontjaira tekintettel történő helyreállítását. Saját erejéből a vis maior okozta helyzetet csak 
részben tudja megoldani. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály  
Határidő:   azonnal 
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3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc-Bükkszentlászló, 
Temetői út partfalsuvadás helyreállítása” és a „Miskolc, Tóth-sor 568. sz. ingatlan mögötti 
partfalcsúszás helyreállítása”, valamint a „Miskolc-Tapolca, Zempléni u. út- és vízelvezető 
rendszer helyreállítása” vis maior káresemény elhárítása érdekében benyújtandó pályázatokhoz az 
alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló 9/2011. (II.15.) Korm. 
rendelet 4. § (3) bekezdés l) pontja szerinti nyilatkozatot adja: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az adott 
tárgyakban korábban vagy egyidejűleg nem nyújtott be másik támogatási igényt. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály  
Határidő:   azonnal 
 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlés tudomásul veszi és jóváhagyja, 
hogy a pályázat az alábbi forrásösszetételben került benyújtásra. 
 
A megvalósítandó „Miskolc-Bükkszentlászló, Temetői út partfalsuvadás helyreállítása” 
beruházás teljes összege: 32 356 806 Ft. A saját erő összege: 9 707 042 Ft, a „Miskolc, Tóth-sor 
568. sz. ingatlan mögötti partfalcsúszás helyreállítása” beruházás teljes összege: 26 141 680 Ft. 
A saját erő összege: 7 842 504 Ft. A „Miskolc-Tapolca, Zempléni u. út- és vízelvezető rendszer 
helyreállítása” beruházás teljes összege: 21 761 030 Ft. A saját erő összege: 6 528 309 Ft. A 
beruházási összköltség 70%-ára az alábbiak szerint nyerhető támogatás: 

 

Megnevezés 

Beruházás összes költségének megosztása 

Beruházás összesen 
Vis maior 

pályázatból 
elnyerhető saját 

forrás kiegészítésére 
(70%) 

Fennmaradó 
biztosítandó saját 

erő 
(30%) 

„Miskolc-Bükkszent-
lászló, Temetői út 
partfal-suvadás 
helyreállítása” 

22 649 764  Ft 9 707 042 Ft 32 356 806 Ft 

„Miskolc, Tóth-sor 
568. sz. ingatlan 
mögötti 
partfalcsúszás 
helyreállítása” 

18 299 176 Ft        7 842 504 Ft      26 141 680 Ft 

„Miskolc-Tapolca, 
Zempléni u. út-és 
vízelvezető rendszer 
helyreállítása” 

     15 232 721 Ft       6 528 309 Ft      21 761 030 Ft 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály 
Határidő:   azonnal 
 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a 
káresemény elhárításhoz szükséges 30%-os önrészeket - a „Miskolc-Bükkszentlászló, Temetői út 
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partfalsuvadás helyreállítása” tárgyú helyreállításnál 9 707 042 Ft,  a „Miskolc, Tóth-sor 568. sz. 
ingatlan mögötti partfalcsúszás helyreállítása” esetében 7 842 504 Ft, továbbá a „Miskolc-
Tapolca, Zempléni u. út-és vízelvezető rendszer helyreállítása” esetében 6 528 309 Ft - a 2017. évi 
költségvetés „vis maior pályázati önrész” soron rendelkezésre álló költségvetési fedezet terhére 
biztosítja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    sikeres pályázat esetén azonnal 

 
 

 
6. napirend: Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás megszüntető 

megállapodásának jóváhagyására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 21 igen, 3 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

153/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  A Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás Megszüntető 

Megállapodásának jóváhagyása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás megszüntető megállapodásának 
jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Környéki 
Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa által 2017. augusztus 31. napján a 18/2017. 
(VIII.31.) számú TT határozatával elfogadott Miskolc Környéki Önkormányzati 
Társulás Megszüntető Megállapodását a határozat melléklete szerinti tartalommal 
jóváhagyja. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:     azonnal 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
polgármestert a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás Megszüntető 
Megállapodásának aláírására. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:     8 napon belül 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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7. napirend: Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár Stratégiai 
Tervének jóváhagyására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

154/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy: A II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár Stratégiai Tervének jóváhagyása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a II. 
Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár Stratégiai Tervének jóváhagyására” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1./Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat melléklete 
szerinti tartalommal jóváhagyja a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 2017. és 2020. 
év közötti Stratégiai Tervét. 

 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:    azonnal  
 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert 
a határozat melléklete szerinti 2017. és 2020. év közötti Stratégiai Terv aláírására. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:    azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
8. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan 

önkormányzati ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 16 igen, 3 nem szavazattal, 5 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
155/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének utólagos 

tájékoztatása halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben 
meghozott polgármesteri döntésekről” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 
alapján tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást a Közgyűlés két ülése közötti időszakban a 
halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott, a jelen határozat 1-11. számú mellékletét 
képező polgármesteri határozatok vonatkozásában.  
 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 

Nagy-Korsa Judit és dr. Tompa Sándor képviselői indítványa:  Javaslat a miskolci Ifiház 
megmentése érdekében megteendő intézkedésekre 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 7 igen, 16 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot nem fogadta el. 

 
 
1. sürgősségi napirend: Javaslat lakás- és helyiséggazdálkodással kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint három rendelettervezetről és három 
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként az első rendelettervezetről döntsenek, 
melyhez minősített többség szükséges. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett megalkotta a 24/2017. 
önkormányzati rendeletét a lakások bérletéről 
szóló 25/2006.(VII.12.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a második rendelettervezetről. A 
rendeletalkotáshoz minősített többség szükséges. 

 
A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 7 
tartózkodás mellett megalkotta a 25/2017. 
önkormányzati rendeletét a helyiségek bérletéről 
szóló 19/2011.(V.18.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik rendelettervezetről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett megalkotta a 26/2017. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 
tulajdonában lévő lakás- és nem lakás célú 
helyiség bérlemények elidegenítéséről szóló 
48/1997.(IX.29.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerint I. határozati 
javaslatról. 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal 8 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. 
határozati javaslatot és meghozta a  
 

156/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Az önkormányzati tulajdonban lévő helyiségek bérleti díjtételeit érintő döntés 

meghozatala 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat lakás- 
és helyiséggazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének a helyiségek bérbe adására vonatkozó 
díjszabás megállapításáról szóló VI-99/271.431/2015. sz. határozatban foglalt jogok és 
kötelezettségek címzettje jogutódlás folytán a Miskolc Holding Zrt.  

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal 2017. október 1. napjával módosítja a helyiségek bérbe adására 
vonatkozó díjszabás megállapításáról szóló VI-99/271.431/2015. sz. határozatát. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt  
Végrehajtást felügyelő: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály  
Határidő:    azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  
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157/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy: A Miskolci Egyetem bérlőkijelölési jogát érintő döntés meghozatala 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat lakás- 
és helyiséggazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul, hogy a Miskolci 

Egyetem 2017. október 1. napjától az üresen álló, valamint megüresedő lakásállományból 
70 darab, Miskolc közigazgatási területén található önkormányzati bérlakásra folyamatos 
bérlőkijelölési jogot gyakoroljon. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyűlése 2017. október 1. napjával hatályon kívül helyezi I-4/80.124/2014. sz. 
határozatát. 

 
2. A jelen határozat 1. pontja szerinti bérbeadás során 2017. október 1. napjától Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzatának a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) 
önkormányzati rendeletében foglaltak szerint kell eljárni.  

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t a bérlőkijelölésre vonatkozó – a lakásokat cím szerint is tartalmazó – 
megállapodások megkötésére. A Miskolc Holding Zrt. a bérlőkijelölések megtörténtét 
követően köteles beszámolni arról, hogy a rendelkezésre bocsátott lakások közül hány 
lakás került bérbeadásra cím, bérleti díj kategória, komfortfokozat, alapterület és 
szobaszám szerinti bontásban. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyűlése felhatalmazza a Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottságot a Miskolc 
Holding Zrt. beszámolójának megtárgyalására és annak jóváhagyása tárgyában történő 
döntéshozatalra. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt  
Végrehajtást felügyelő: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 
Határidő:    azonnal 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a III. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 1 nem szavazattal, 7 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
158/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy: A forgalomképes ingatlanok kezelésére megkötött megbízási szerződés módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat lakás- 
és helyiséggazdálkodással kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy az 

Önkormányzat és a MIK Zrt. között, a forgalomképes ingatlan vagyonának kezelésére 
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létrejött megbízási szerződésből fakadó jogok és kötelezettségek címzettje jogutódlás 
folytán a Miskolc Holding Zrt. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul a jelen határozat 
1. pontja szerinti megbízási szerződés közös megegyezéssel történő módosításához az 
alábbi tartalommal: a megbízási szerződés II. 9. pontjából törlésre kerül a „külterületi 
földrészletek kezelésének ellátására” szövegrész. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy a megbízási szerződés ilyen tartalmú 8. sz. módosítását írja alá.  
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt  
Végrehajtást felügyelő: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 
Határidő:    1-2. pont tekintetében azonnal,  

3. pont vonatkozásában 8 napon belül 
 
 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat az Őszi Napsugár Otthon Alapító okiratának 

módosítására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 3 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 
 

159/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy: Az Őszi Napsugár Otthon Alapító okiratának módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Őszi 
Napsugár Otthon Alapító okiratának módosítására” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Őszi Napsugár Otthon 

Alapító okiratának a határozat 1. melléklete szerinti módosítását, valamint az Őszi Napsugár 
Otthon módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító okiratát a határozat 2. 
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Szociális Osztály 
Határidő:   azonnal 

 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert az Alapító okiratot módosító okirat és a 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító okirat aláírására, elrendeli azok 
változásbejegyzési eljárás keretében a Magyar Államkincstárhoz történő benyújtását, 
továbbá felhatalmazza a Polgármestert a változásbejegyzési eljáráshoz kapcsolódó 
intézkedések megtételére. 
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Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Szociális Osztály 
Határidő:   a felhatalmazás tekintetében azonnal, a változásbejegyzés  
    benyújtása tekintetében 2017. szeptember 29. 

 
3. A Közgyűlés jóváhagyja az Őszi Napsugár Otthon férőhelyszámának 140 férőhellyel – 

Miskolc, Kórház utca 1. szám alatti telephelyén 2017. október 15. napjáig 75 férőhellyel, 
2017. december 31. napjáig további 65 férőhellyel – történő bővítését. 
Felhatalmazza a Polgármestert a szolgáltatói nyilvántartásba történő bejegyzési eljáráshoz 
kapcsolódó szükséges intézkedések megtételére. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Szociális Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 

 
3. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekjóléti Intézmény és az Önkormányzat között fennálló 
vagyonkezelési szerződés módosítására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell 
dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
160/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény és 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között fennálló vagyonkezelési 
szerződés módosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény és az 
Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Egyesített 
Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény és Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata között a feladatellátásához szükséges ingó és ingatlan vagyonelemek 
vagyonkezelésbe adása tárgyában 2013. július 1. napján létrejött vagyonkezelési 
szerződés módosításához hozzájárul azzal, hogy 2017. október 1. napjától a Miskolci 
Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény vagyonkezelői joga 
a Miskolc 3700/47 hrsz-ú, 3530 Miskolc, Arany János utca 37. szám alatt található, 
valamint a Miskolc 21638/122 hrsz-ú, 3534 Miskolc, Fazola utca 4. szám alatt található 
teljes ingatlanon áll fenn.  
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

polgármestert a határozat 1. pontjában foglaltak szerint a Miskolci Egyesített Szociális, 
Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény és Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítása tárgyában a 
szerződés elkészítésére és aláírására. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:    azonnal 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most a II. határozati javaslatról döntsenek. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
161/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Miskolci Közintézmény-működtető Központ alapító okiratának módosítása, 

valamint ingatlanhasználati jogviszonyának rendezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény és az 
Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 

 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 
rendelet 12. § (3) bekezdése, valamint a 23. § (1) bekezdése alapján a Miskolci 
Közintézmény-működtető Központ részére, közfeladatainak ellátása céljából a Miskolc 
2528/1 hrsz.-ú, természetben Miskolc, Városház tér 13. szám alatti ingatlan 634,42 m2 
nagyságú helyiségcsoportját kizárólagosan, míg 154,83 m2 nagyságú helyiségcsoportját 
és 403,67 m2 nagyságú udvarrészét közös használati jelleggel térítésmentesen, 
határozatlan időre, de maximum a közfeladatainak ellátásának időtartamára használatba 
adja. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolc Holding 

Zrt.-t a határozat 1. pontja szerinti tartalommal a használati megállapodás megkötésére. 
 

Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     2017. szeptember 30. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Közintézmény-

működtető Központ Alapító Okiratát a jelen határozat 1. melléklete szerint módosítja, 
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és a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát a jelen határozat 2. 
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Közintézmény-működtető Központ  
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     azonnal 

 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

polgármestert az egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat, valamint az Alapító Okirat 
módosítása aláírására és a törzskönyvi nyilvántartásba vételhez szükséges intézkedések 
megtételére. 

 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:    Miskolci Közintézmény-működtető Központ 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik:     Gazdálkodási Főosztály (kincstári bejegyzés  
      kapcsán) 
Határidő:     8 napon belül 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat civil és egyéb szervezetek részére helyiségek 

használatba adására, valamint egyéb vagyongazdálkodási döntések 
meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint hat határozati javaslatról kell 
dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
162/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Mozgássérültek és Barátaik Miskolc Városi Egyesülete részére a Miskolc, 

4425/215 hrsz-ú, természetben 3526 Miskolc, Szentpéteri kapu 66. szám alatti 
ingatlan 158 m2 alapterületű ingatlanrészének térítésmentes használatba adása  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati 
rendelet 12.§ (3) bekezdése alapján 2017. október 1. napjától a Mozgássérültek és 
Barátaik Miskolc Városi Egyesülete részére a Miskolc, 4425/215 hrsz-ú, természetben 
3526 Miskolc, Szentpéteri kapu 66. szám alatti ingatlan 158 m2 alapterületű 
ingatlanrészét térítésmentesen, közcélú adományként a Magyarország helyi 
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önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 8 a. pontjában 
meghatározott szociális szolgáltatások közfeladat ellátásának elősegítése céljából 
határozatlan időre - 6 hónapos felmondás kikötése mellett -, használatba adja azzal, hogy 
a helyiségcsoport használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, 
karbantartási, felújítási, társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési közös költség stb.) 
a Mozgássérültek és Barátaik Miskolc Városi Egyesülete viseli. 
 

2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített 
feltételekkel a használati szerződések megkötésére. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:    2017. szeptember 30. 

 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a II. határozati javaslatról döntenek. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  
 
 

163/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy: a Borsod-Abaúj-Zemplén Megye és Miskolc Városi Nyugdíjasok Érdekvédelmi 

Szövetsége részére a Miskolc, 2488/A/2 és 2488/A/3 hrsz.-ú, Miskolc Kazinczy u. 
3. fsz. 2-3., 58 m2 alapterületű helyiség térítésmentes használatba adása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról 

és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12.§ (3) 
bekezdése alapján 2017. október 1. napjától a Miskolc, 2488/A/2 és 2488/3 hrsz.-ú Miskolc, 
Kazinczy u. 3. fsz. 2-3., 57 m2 alapterületű, ingatlanokat a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 7. pontjában 
meghatározott helyi közművelődési tevékenység közfeladat ellátásának elősegítése céljából 
határozatlan időre - 6 hónapos felmondás kikötése mellett -, a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megye és Miskolc Városi Nyugdíjasok Érdekvédelmi Szövetsége részére térítésmentesen, 
közcélú adományként használatba adja azzal, hogy az ingatlan használatával kapcsolatban 
felmerült költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási, társasházi közös vagy ráosztott 
üzemeltetési közös költség stb.) a Borsod-Abaúj-Zemplén Megye és Miskolc Városi 
Nyugdíjasok Érdekvédelmi Szövetsége viseli. 

 

2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített feltételekkel 
a használati szerződések megkötésére. 
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Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:      2017. szeptember 30. 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerinti III. határozati javaslatról szavaznak. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
164/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy: a Vakok és Gyengénlátók Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Egyesülete részére 

Miskolc 2611 hrsz.-ú, Miskolc, Jókai u. 18. szám alatti ingatlan, 369 m2 nagyságú 
ingatlanrészének térítésmentes használatba adása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati 
rendelet 12.§ (3) bekezdése alapján 2017. október 1. napjától a Miskolc 2611 hrsz.-ú, 
Miskolc, Jókai u. 18. szám alatti ingatlan 369 m2 nagyságú ingatlanrészét a 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) 
bekezdés 8a. pontjában meghatározott szociális szolgáltatások közfeladat ellátásának 
elősegítése céljából  határozatlan időre - 6 hónapos felmondás kikötése mellett -, a 
Vakok és Gyengénlátók Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Egyesülete részére 
térítésmentesen, közcélú adományként használatba adja azzal, hogy az ingatlanrész 
használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási, 
társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési közös költség stb.) a Vakok és 
Gyengénlátók Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Egyesülete viseli. 

 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített 

feltételekkel a használati szerződések megkötésére. 
 

Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     2017. szeptember 30. 

 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a IV. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti IV. határozati javaslatot és meghozta a  
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165/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  a Katolikus Karitász – Főegyházmegyei Karitász Központ Eger részére Miskolc 

Király utca 5/A. szám alatt található ingatlan 244 m2 alapterületű 
ingatlanrészének térítésmentes használatba adása  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 

 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati 
rendelet 12.§ (3) bekezdése alapján 2017. október 1. napjától a Miskolc 6571/31  
hrsz.-ú, Király utca 5/A. szám alatt található ingatlan 244 m2 alapterületű 
ingatlanrészét a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 13.§ (1) bekezdés 8a. pontjában meghatározott szociális szolgáltatások 
közfeladat ellátásának elősegítése céljából  határozatlan időre - 6 hónapos felmondás 
kikötése mellett -, a Katolikus Karitász– Főegyházmegyei Karitász Központ Eger 
részére térítésmentesen, közcélú adományként használatba adja azzal, hogy az 
ingatlanrész használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, 
karbantartási, felújítási, társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési közös költség 
stb.) a Katolikus Karitász – Főegyházmegyei Karitász Központ Eger viseli. 

 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített 

feltételekkel a használati szerződések megkötésére. 
 

Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     2017. szeptember 30. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az V. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti V. határozati javaslatot és meghozta a  

 
166/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a MIDMAR Miskolci Idegenforgalmi Marketing Nonprofit Közhasznú Korlátolt 

Felelősségű Társaság részére a Miskolc 2459/2 hrsz.-ú, természetben Miskolc, 
Széchenyi út 16. szám alatt található ingatlan 141 m2-es ingatlanrészének 
kedvezményes bérleti díjjal történő használatba adása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése XI-167/81.277/2014. 
számú határozatában foglaltak alapján a MIK Zrt. és a MIDMAR Kft. között 2015. 
január 1. napjától 2019. december 31. napjáig megkötött bérleti szerződés 
vonatkozásában hozzájárul ahhoz, hogy a szerződés a felek között közös megegyezéssel 
megszüntetésre kerüljön 2017. október 31. napjával.   

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati 
rendelet 12.§ (3) bekezdése alapján 2017. november 1. napjától a Miskolc 2459/2 hrsz.-
ú, természetben Miskolc, Széchenyi út 16. szám alatt található ingatlan 141 m2-es 
ingatlanrészét a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 13.§ (1) bekezdés 13. pontjában meghatározott turizmussal kapcsolatos 
feladatok közfeladat ellátásának elősegítése céljából  határozatlan időre - 6 hónapos 
felmondás kikötése mellett -, a MIDMAR Miskolci Idegenforgalmi Marketing 
Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság részére havi 30.000,-Ft-os 
kedvezményes bérleti díj megfizetése mellett használatba adja azzal, hogy az ingatlan 
használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási, 
társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési közös költség stb.) a MIDMAR Miskolci 
Idegenforgalmi Marketing Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság viseli. 

 
3. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített 

feltételekkel a használati szerződések megkötésére. 
 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     2017. szeptember 30. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a VI. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti VI. határozati javaslatot és meghozta a  

 
167/2017. (IX.21.) számú határozatot 

 
Tárgy: Elidegenítési tilalom jogosultjaként hozzájárulás a Miskolc 12976 és a 13067/6 

hrsz-ú ingatlanok tulajdonjogának a Jézus Társasága Magyarországi 
Rendtartományától a Közös Tér Belső Egyházi Jogi Személy részére történő 
átruházásához 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 

 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Jézus Társasága 

Magyarországi Rendtartománya és a Közös Tér Belső Egyházi Jogi Személy között 
a Miskolc 12976 és a 13067/6 hrsz-ú ingatlanok tulajdonjogának átruházásához, mint 
az ingatlanokra jegyzett elidegenítési tilalom jogosultja hozzájárul azzal a feltétellel, 
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hogy az elidegenítési tilalom az ingatlanokra, valamint az egyéb mellékkötelezettségek 
a tulajdonváltást követően a VIII-175/5285/2013. számú határozatban és a felek 
között létrejött szerződésben foglalt tartalommal változatlanul fennmaradnak. A 
hozzájáruló nyilatkozat kiadásának feltétele, hogy a Jézus Társasága 
Magyarországi Rendtartománya és a Közös Tér Belső Egyházi Jogi Személy által 
megkötendő tulajdonjog átruházási szerződésben a Közös Tér Belső Egyházi Jogi 
Személy vállalja a Jézus Társasága és az Önkormányzat között fennálló szerződésben 
meghatározott feltételek, kötelezettségek és az abban vállalt beruházás teljesítését. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a határozat 1. pontjában foglalt tartalommal a hozzájáruló nyilatkozat 
aláírására és kiadására. 

 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     2017. szeptember 30. 

 
 
 
6. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 16 igen, 5 nem szavazattal, 3 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

168/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását a határozati 
javaslat melléklete szerinti tartalommal 2017. október 1. napjával jóváhagyja. 
 
Felelős:  Jegyző 
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet 
Határidő: 2017. október 1. 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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7. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc város úthálózatát érintő jelentős 
fejlesztésekről szóló tájékoztatás tudomásul vételére 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 3 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

169/2017. (IX.21.) számú határozatot 
 
Tárgy: Miskolc város úthálózatát érintő jelentős fejlesztésekről szóló tájékoztatás 

tudomásul vétele 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a 
Miskolc város úthálózatát érintő jelentős fejlesztésekről szóló tájékoztatás tudomásul 
vételére” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc város úthálózatát érintő 
jelentős fejlesztésekről szóló tájékoztatást tudomásul veszi. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Koordinációs Osztály 
Határidő: azonnal 
 
 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy ezzel a szavazás és az ülés végére értek. 
Megköszöni a jelenlévők munkáját. Tájékoztatja a képviselőtársait, hogy a Közgyűlés 
következő rendes ülésére várhatóan 2017. október 19. napján kerül sor. 
 
Az ülést 10 óra 40 perckor bezárja. 
 
 

 
 
 

K. m. f. 
 
 
 
 
 
 Dr. Alakszai Zoltán  Dr. Kriza Ákos 
  jegyző  polgármester 


